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pRESENTACIÓ DE CANDIDATURES
Les formacions que concorrin a les 
eleccions locals hauran de formalitzar la 
seva presentació entre el 13 i el 18 d’abril

03

Totes les formacions representades al 
ple, menys el pSC, repeteixen candidat
a tres mesos dels comicis locals, els diferents partits polítics comencen a preparar les llistes i els continguts dels seus programes

MUNICIPALS 2011

A tres mesos de les eleccions locals 
del 22 de maig, els partits polítics 
amb representació al Ple de l’Ajun-
tament de Montcada i Reixac han 
triat ja la persona que liderarà les 
seves respectives candidatures. 
Les pròximes municipals seran 
les primeres en les que M. Elena 
Pérez, l’actual alcaldessa, afronta-
rà el repte d’anar al capdavant de 
la llista del PSC. L’assemblea del 
partit va aprovar per unanimitat 
el 4 de febrer la seva candidatura. 
“Em sento honorada per ser la 
candidata del PSC; proposo un 
lideratge diferent, basat en la 
capacitat d’escoltar, entendre 
la ciutadania i treballar amb i 
per als altres, donant solucions 
reals”, va manifestar Pérez. El par-
tit té previst recollir les propostes i 
suggeriments de la ciutadania per 
elaborar el seu programa electoral. 
Josep M. González, independent 
i actual portaveu del grup muni-
cipal ecosocialista, serà, per se-
gon cop consecutiu, l’alcaldable 
de d’ICV-EUiA, tal com ha fet 
públic la coalició. Pròximament 
se celebrarà la presentació oficial 
del candidat, però encara no s’ha 
fixat la data.  

Candidat veterà. Joan Maresma 
va ser ratificat el 14 de febrer com 
a alcaldable de CiU en el decurs 
de l’assemblea que la secció local 
de CDC va celebrar a la Casa de 
la Vila. Maresma, acompanyat 
del portaveu de CiU al Parla-
ment, Jordi Turull, i la presidenta 

comarcal dels nacionalistes, Olga 
Olivé, va reconèixer haver-se plan-
tejat la possibilitat d’acabar la seva 
vida política en el si del govern 
de Catalunya, “però el triomf a 
les autonòmiques, l’obligació de 
pal·liar els efectes de la crisi i el 
sentiment de lleialtat cap a les 
persones que han confiat en mi, 
em van fer canviar d’opinió”. 
Maresma opta a l’Alcaldia per se-
tena vegada consecutiva. 
Al tancament d’aquesta edició, el 
comitè electoral de Barcelona rati-
ficava la candidatura de la regidora 
Eva García pel PPC. La portaveu 
municipal, alcaldable per segona 
vegada consecutiva, ja va anunciar 
la seva candidatura al novembre, 
quan va ser escollida diputada al 
Parlament. La formació més ma-
tinera en l’elecció de l’alcaldable 
va ser Esquerra, que al juny de 
l’any passat va decidir presentar 
Marta Aguilar com a candidata 
a l’Alcaldia –l’executiva nacional 
d’Esquerra la va ratificar a prin-
cipi de gener. L’actual portaveu 
del grup municipal republicà li-
derarà per tercer cop consecutiu 
la llista sobiranista. 

Silvia Díaz/Laura Grau | Montcada

Pérez s’estrena com a 
candidata, mentre que 
per a Maresma és la 
setena cursa electoral
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Maresma, durant el seu discurs, acompanyat de Joan Carles Paredes i el diputat Jordi Turull

 Un grup de veïns funda la nova formació Gent per Montcada (GxM) 

Un grup de veïns del municipi “de-
sencantats amb la política munici-
pal actual”, expliquen, ha constituït 
la formació política Gent per Montca-
da (GxM), que té previst presentar-se 
a les pròximes eleccions municipals. 
Al capdavant del partit hi ha José 
Martínez i Josep Tort –impulsors 
d’UPyD a Montcada però que, per 
discrepàncies amb la direcció, van 
deixar el partit–, i l’exregidor del PSC 
José Antonio García Soto. Són perso-
nes amb més o menys experiència 
en aquest àmbit o bé en el teixit as-
sociatiu –Tort va liderar el moviment 
contrari a la zona blava– que volen 
donar una alternativa “a aquella 
gent amb inquietuds que vulgui tre-

ballar per millorar 
Montcada”, explica 
García Soto. GxM 
ha fet una crida a 
tothom que ho desit-
gi a formar part del 
seu projecte, que 
donaran a conèixer 
a la població en ge-
neral en un acte que 
se celebrarà a final 
de març, durant el  
qual també explicaran l’estat de la 
can didatura, de la qual encara no 
s’ha fet públic el cap de llista. “De 
preocupacions en tenim moltes, el 
comerç o l’aparcament són alguns 
exemples i les solucions formaran  

 
part del programa electoral que 
presentarem”, apunta Martínez. Els 
interessats en el projecte poden con-
sultar el blog gentpermir.blogspot.
com. A la imatge, d’esquerra a dreta, 
Martínez, Tort i García Soto | SD

M. Elena Pérez ha estat proclamada per unanimitat com a cap de llista del PSC en assemblea
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Josep M. González, candidat d’ICV-EUiA Eva García, alcaldable del PPC Marta Aguilar, cap de llista d’Esquerra
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Notícies BALANÇ DEL MANDAT
El portaveu d’ICV-EUiA, Josep M. 
González, considera que el govern 
no planifica les seves actuacions

pàg. 6

laveu.cat/noticies

TERRA NoSTRA
La plaça del Poble s’ampliarà 
amb la incorporació d’un solar 
on es faran pistes de petanca

pàg. 9

El Pla Estratègic 2011-2020 de 
Montcada i Reixac (PEM) no con-
templa el desenvolupament urba-
nístic de la ciutat ni la construcció 
de grans infrastructures, sinó la 
millora dels serveis a les persones 
i de la qualitat de vida dels veïns. 
Aquesta és la principal novetat del 
document que es va presentar el 
10 de febrer a la Sala Institucional 
de la Casa de la Vila davant d’una 
seixantena de persones i que es 
pot consultar íntegrament al web 
municipal (www.montcada.cat). L’al-
caldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
es va referir al document com una 
actualizació del primer Pla Estratè-
gic, presentat al 2005, en el qual es 
van marcar 21 projectes concrets, 
alguns dels quals ja s’han materia-
litzat i d’altres estan pendents.

Participació veïnal. Tant en l’elabo-
ració del primer com en el segon 
document, Pérez va destacar el 
suport tècnic prestat per la Dipu-
tació de Barcelona i, especialment, 
la participació d’un gran nombre 
de persones representatives del 
teixit associatiu del municipi. En el 
context de crisi econòmica, que no 

permetrà abordar grans projectes 
urbanístics, les 7 noves línies estra-
tègiques que planteja el Pla –amb 
una trentena d’objectius i més d’un 
centenar d’actuacions–  passen per 
enfortir Montcada com a referent a 
l’àrea metropolitana, incrementar 
la cohesió territorial, revaloritzar 
el medi natural i el patrimoni cul-
tural, generar noves oportunitats 
d’ocupació, donar resposta als nous 
reptes de cohesió social, renovar la 
vocació industrial del municipi i de-
senvolupar el compromís cívic dels 
ciutadans. “Es tracta d’una guia 
bàsica per construir la Montcada 
del futur que està oberta a nous 
suggeriments i aportacions”, va 
concloure l’alcaldessa. 

Prioritats. La tècnica municipal del 
PEM, M. del Mar Viera, va expli-
car el procés de redacció del nou 
document des del punt de vista 
metodològic i participatiu. “Tot i 
que l’horitzó s’ha posat al 2020, 
tenim previst marcar-nos unes 
prioritats i fer-ne el primer ba-
lanç al 2013”, va remarcar. 
Els projectes que es prioritzaran 
tenen a veure amb la generació de 
llocs de feina, la potenciació d’un 
model industrial més modern i el 
seguiment i la millora de la qua-
litat ambiental del municipi. Les 
comissions de treball estan obertes 
a la incorporació de totes aquelles 
persones interessades a fer noves 
aportacions.

L’actualització del document prioritza 
els serveis i la qualitat de vida dels veïns
Laura Grau | Montcada

PLA EStrAtègIC dE MoNtCAdA I rEIxAC 2011-2020

Les comissions de 
treball estan obertes 
a la incorporació de 
qualsevol persona

Els promotors del PEM destaquen la participació d’una àmplia representació del teixit associatiu en la definició de les necessitats futures
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D’esquerra a dreta, Viera, l’alcaldessa, M.Elena Pérez (PSC), el director del PEM de Granollers, Jordi Planas, i Encarna Perán, de la Diputació

L’acte de presentació del PEM va 
comptar amb la presència  del di-
rector del segon Pla Estratègic de 
Granollers, Jordi Planas, que va 
explicar el cas d’aquesta ciutat, 
que s’ha posat d’acord amb els 
municipis limítrofs per definir ac-
tuacions conjuntes i ha proposat 
l’educació com a fil conductor del 
seu Pla. En aquesta línia, a Gra-
nollers s’ha creat una taula inter-
municipal on s’aborden els projec-
tes que tenen més possibilitat de 
tirar endavant treballant de forma 
coordinada entre admistracions 
veïnes. L’altra convidada a l’acte, 

Encarna Perán, responsable de 
l’Oficina de Plans Estratègics de 
la Diputació de Barcelona, va fe-
licitar l’Ajuntament de Montcada 
i Reixac “per haver actualitzat 
el seu Pla comptant amb una 
elevada participació de la ciuta-
dania, fent un exercici de demo-
cràcia sana”. Perán va reconèixer 
que l’esclat de la crisi marcarà 
un abans i un després dels plans 
estratègics, “que ja no estaran 
lligats a projectes urbanístics i 
hauran d’afrontar nous reptes”, 
però considera que, tot i els pro-
blemes reals de finançament de 

les administracions, és convenient 
disposar d’una diagnosi de l’estat 
de salut de cada municipi i de-
finir full de ruta. “No hi ha vent 
favorable per al navegant que no 
sap on va”, va concloure. Al final 
de l’acte hi va haver un torn de 
paraules entre el públic. Algunes 
veus van assenyalar que al Pla li 
falta més concreció i que hi man-
quen elements com l’ajut a les 
famílies desnonades per impaga-
ment d’hipoteques, qüestió que va 
apuntar el president de la Federa-
ció d’AV de Montcada i Reixac, 
Antonio Cera | lg

Tècnics i professionals reflexionen sobre el paper dels Plans Estratègics
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La Policia Local ha iniciat una 
campanya de vigilància preventi-
va per evitar els abocaments d’es-
combraries a la via pública i con-
trolar les situacions que puguin 
esdevenir una infracció a l’orde-
nança de convivència. L’objectiu 
de la iniciativa és impedir que 
passin casos greus com el que a 
final de gener es va produir a Can 
Sant Joan. A la cantonada entre 
els carrers Turó i Bateria van apa-
rèixer bosses d’escombraries, fet 
que va originar una investigació 
per part dels agents de proximitat 
–arran d’una denúncia ciutadana– 
per esbrinar-ne l’origen. Amb la 
col·laboració de l’empresa encar-
regada de la recollida de residus, 
s’han identificat 13 veïns com a 
presumptes autors de la infracció, 
els quals han estat denunciats. A 
partir d’ara, els agents locals, en 
qualsevol moment durant el seu 
servei, faran controls de forma ale-
atòria als diferents barris del mu-

nicipi. Segons fonts de la Policia 
Local, durant el darrer trimestre 
del 2010 els agents van denunciar 
31 actituds incíviques d’acord amb 
l’ordenança municipal de convi-
vència, de les quals la majoria (18) 
estaven relacionades amb la neteja 
i les escombraries. 

Agents cívics. Per donar suport a 
la Policia Local, a la Ribera han 
començat a treballar dues agents 
cíviques, contractades pel projecte 
Treball als barris. La seva funció 
és garantir el compliment de l’or-
denança de convivència, parlant 
amb el veïnat i informant de les 
infraccions o problemes a la via pú-
blica que detectin al barri. Al març, 
contractats pels plans d’ocupació, 
entraran a treballar a l’Ajuntament 
altres sis agents cívics, que es desple-
garan pel centre i Montcada Nova 
(2), Mas Rampinyo i Mas Duran 
(2) i per Can Sant Joan i Can Cuiàs 
(2). Els agents cívics es coordinaran 
amb la unitat de proximitat.

CoNVIVèNCIA

Silvia Díaz | Montcada

L’Ajuntament promou més 
accions per garantir el 
civisme a la via pública
La tasca de la Policia Local es reforça amb els agents cívics
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Una de les funcions de les dues agents cíviques que treballen a la Ribera és prendre nota sobre les irregularitats detectades al barri

La unitat de proximitat de la Policia Local, 
en col·laboració amb els centres educatius, 
ha posat en marxa una campanya de revi-
sió del transport de trasllat a menors, abans 
que els infants vagin d’excursió. Les esco-
les interessades –se n’ha informat a totes– 
han fet arribar el calendari de sortides als 
agents, els quals, de forma aleatòria, trien 
un dia per fer el control. Es fa una inspecció 
minuciosa del vehicle, de la documentació 
del conductor i el bus, si hi ha acompanyant 
quan la sortida en requereix, si l’autocar dis-
posa de cinturons, si ha passat la ITV i es fa 
la prova d’alcoholèmia al conductor | SD

> Campanya de revisió del 
transport escolar
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La plaça del Poble de Terra Nos-
tra s’ampliarà en 900 m2 a través 
de la incorporació d’un solar que 
fa cantonada entre els carrers Al-
zina i Poblet. El projecte inclou 
la instal·lació de quatre pistes 
de petanca amb sauló, la plan-
tació d’arbrat, la col·locació de 
mobiliari urbà i la renovació de 
l’enllumenat públic. 
Amb  l’actuació projectada es vin-
cularà el carrer Alzina, que es va 
reurbanitzar al 2009, amb la plaça. 
El preu de licitació és de 99.992 
euros i es preveu adjudicar l’obra 
pròximament per començar amb 
la rehabilitació al març. 

Participació veïnal. Davant la rea-
lització d’aquest projecte, l’AV de 
Terra Nostra –que està d’acord 
amb l’ampliació de la plaça– ha 

plantejat al consistori la possibili-
tat d’estudiar la situació global de 
la zona i detectar quines són les 
accions necessàries per millorar-
la. “En breu ens reunirem amb 
els veïns per establir un marc 

de col·laboració i treballar ple-
gats”, ha manifestat el president 
de l’Àrea de Política Territorial, 
Juan Parra (PSC). En un comu-
nicat, la junta de l’AV s’ha mos-
trat satisfeta de poder treballar 

amb el consistori i ha avançat 
que alguns dels temes que més 
preocupen els veïns són la circu-
lació, l’estretor de les voreres, la 
neteja dels imbornals i carrers i la 
retirada de les escombraries.

tErrA NoStrA

L’aV es mostra d’acord amb el projecte però ha demanat que s’hi facin altres actuacions també necessàries
L’Ajuntament ha decidit ampliar 
la remodelació de dos dels pro-
jectes de millora d’espais públics 
finançats a través del Fons Estatal 
per a l’Ocupació i la Sostenibili-
tat Local (FEOSL), les obres dels 
quals estan en marxa. Al Casi-
no de Terra Nostra no només 
s’arranjarà la teulada, com estava 
previst inicialment, sinó que es 
destinaran 65.165 euros més a la 
millora de les parets, el terra, la 
fusteria i les instal·lacions. 
Al Casal de la Mina, amb un pres-
supost de 78.154 euros, es cons-
truirà un lavabo més i un accés 
en ascensor fins a la biblioteca i la 
sala de manualitats. “L’ampliació 
de les millores també les paga 
l’Estat; ens queden diners per-
què les primeres actuacions 
projectades tenien un cost infe-
rior al pressupost que Madrid 
ens havia destinat per a cada 
actuació”, ha manifestat el presi-
dent de l’Àrea de Política Territo-
rial, Juan Parra (PSC).

Més millores al 
Casal de la Mina 
i al gran Casino 

Silvia Díaz | Redacció

La plaça del Poble de Terra Nostra s’ampliarà amb la incorporació del solar que es veu al centre de la imatge
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La plaça del poble s’ampliarà amb 
la incorporació d’un solar adjacent

Les paraules diàleg i consens són 
les que més es van escoltar durant 
els parlaments de la inauguració de 
la remodelació de la plaça Nicara-
gua, que va tenir lloc el 6 de febrer 
en el decurs d’una matinal festiva. 
La plaça de la discòrdia –com l’ano-
menen alguns– ha deixat de ser-ho 
després que l’Ajuntament decidís 
tenir en compte les propostes de 
l’AV de Can Sant Joan i de l’AMPA 
de l’escola El Viver a l’hora de dis-
senyar l’espai. “Ens hagués agra-

dat que això hagués passat des 
del principi, perquè s’haguessin 
estalviat diners, però l’important 
és que ja tenim el parc que vo-
líem”, va destacar el president de 
l’AV, José Luis Conejero.
L’alcaldessa, M. Elena Pérez 
(PSC), va elogiar el paper de l’AV 
i de l’AMPA, “amb les quals hem 
pogut establir un diàleg fluid i 
treballar conjuntament per con-
sensuar la millor plaça possible”. 
L’edil va anunciar que també s’ha 
acordat amb el veïnat actuacions  

futures com la instal·lació de jocs 
infantils al pati de l’Hotel d’Entitats, 
la renovació del mobiliari urbà i la 
creació d’un aparcament, a càrrec 
de l’Adif, a la plaça de la Pedra. 

Crítiques d’ICV-EUiA. Els ecosocia-
listes locals ha titllat d’“increïble i 
distorsionada” la percepció de l’al-
caldessa, en manifestar que el nou 
espai és fruit del diàleg i el consens. 
Per al principal grup de l’oposició, 
la nova plaça s’ha fet com a respos-
ta a les queixes veïnals.

Laura Grau | Can Sant Joan

L’alcaldessa promet més consens 
en les futures actuacions al barri
La remodelació de la plaça Nicaragua es va inaugurar oficialment el 6 de febrer amb una festa

Els anteriors tobogans, de formigó, s’han substituït per d’altres més segurs i moderns

CAN SANt joAN

Silvia Díaz | Redacció
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HoSPItAL ErNESt LLUCH

La trobada és fruit d’una possible paralització del projecte

Els alcaldes es reuniran 
amb el conseller de 
Salut el 28 de febrer

Les alcaldesses de Montcada, M. 
Elena Pérez; Cerdanyola, Car-
me Carmona; Barberà, Anna del 
Frago; i l’alcalde de Ripollet, Juan 
Parralejo, –tots quatre del PSC– 
es reuniran el 28 de febrer amb el 
conseller de Salut de la Generalitat, 
Boi Ruiz, per parlar sobre el futur 
de l’Hospital Ernest Lluch. La tro-
bada és fruit de la inquietud dels 
governs municipals, després que 
en les darreres setmanes hagin apa-
regut diverses informacions que 
avancen la intenció de l’executiu 
català de paralitzar la construcció 
de set hospitals projectats al terri-
tori català. “Volem transmetre 
al conseller la necessitat inqües-
tionable d’aquest equipament i 
aconseguir el compromís que la 
conselleria el mantindrà com a 
actuació prioritària”, ha destacat 
Pérez, actual presidenta de torn 
de la Mancomunitat formada per 
Cerdanyola, Ripollet i Montcada 

i Reixac. L’equipament sanitari no 
només el reclamen els municipis 
directament implicats. Des de Saba-
dell, tant l’alcalde, Manuel Bustos 
(PSC), com altres formacions po-
lítiques i entitats veïnals també de-
manen la construcció del centre per 
acabar amb el col·lpase del Taulí. 

Pregunta al Parlament. La regi-
dora montcadenca i diputada 
pel PPC, Eva García, va instar el  
conseller de Salut, Boi Ruiz –du-
rant la primera compareixença 
del polític a la comissió de salut 
del Parlament–, a què clarifi-
qués si es construirà l’Hospital. 
“Aquest equipament continua 
sent una necessitat absoluta 
per a la zona, cal que aclareixi 
si es farà o no”, va exigir García, 
portaveu de salut del seu grup. 
Segons la diputada, el conseller 
només es va limitar a dir que la 
viabilitat del centre sanitari enca-
ra s’està analitzant.

Silvia Díaz | Redacció

A final d’any, quan s’acabi el Pla 
Integral de la Ribera, un total de 
21 comunitats del barri de la qua-
rantena existent haurà condicionat 
els seus edificis. Tres immobles fa 
mesos que van enllestir les obres 
–Aigües, 23; plaça de la Ribera, 9 i 
Conca, 6– altres tres estan en mar-
xa –Aigües, 31; Llevant, 8 i Conca, 
3– pròximament començaran les 
rehabilitacions de Conca, 8 bis i 
Conca, 1 i fins a l’abril s’iniciaran 
les 13 restants: Conca 4, 6, 8, 10, 11, 
12 i 17; Ribera 2; Horts 3; Llevant 
10; i Aigües 21, 27 i 39-41. “Totes 
les comunitats que han volgut 
fer obres han tingut temps per 
presentar la documentació, la 
resta hi ha renunciat”, ha explicat 
la regidora del Pla Integral, Alicia 
Solano (PSC), qui ha valorat posi-
tivament la quantitat de comunitats 
que es beneficiarà dels ajuts.

Més de 3 milions d’euros. El cost to-
tal de les intervencions –incloent-hi 
les ja acabades– és de 3,7 milions 
d’euros, dels quals els propietaris 

assumeixen el 30% del preu i el 
70% restant el cobreixen el consis-
tori i la Generalitat, a través de la 
Llei de barris i els ajuts a la reha-
bilitació del Departament de Terri-

tori i Sostenibilitat. Pel que fa a les 
actuacions a l’espai públic, queda 
pendent la urbanització del carrer 
dels Horts, que està encara pen-
dent d’adjudicació.

Silvia Díaz | Redacció

La meitat de les comunitats del sector 
s’acull als ajuts la Llei de barris
L’ajuntament s’ha mostrat satisfet amb la quantitat de blocs que finalment farà reformes

LA rIbErA

Un dels blocs en obres mostra una pancarta que diu que els treballs s’emmarquen en el Pla Integral
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ProjECtE d’EFICIèNCIA

L’ajuntament invertirà al voltant de 250.000 euros en la renovació dels punts de llum

El consistori impulsa un pla d’estalvi 
d’energia i diners en l’enllumenat 

El consistori farà una inversió de 
258.000 euros, finançada en part 
amb les subvencions del Pla Únic 
d’Obres i Serveis (PUOSC) que 
atorga la Generalitat, per tal 
de renovar l’enllumenat públic 
als sectors de Mas Duran, Can 
Pomada, Can Cuiàs, Can Sant 
Joan i a la zona 21 de Terra Nos-
tra –132.245 euros– així com dels 
principals accessos del municipi, 
situats a l’avinguda de la Ribera, 
Carretera Vella, passeig Sant Jordi 
i els carrers Bifurcació i Jaume I 
–125.763 euros. El projecte, dividit 
en dues fases, pretén substituir 553 
lluminàries actuals per sistemes 
electrònics que comportaran un 
estalvi econòmic en el consum així 
com beneficis en l’entorn. 
Si a hores d’ara el consum per 
lluminària és de 18 voltis per uni-

tat, es passarà a 2. Aquests siste-
ma, a més, estabilitza l’increment 
de tensió de la xarxa elèctrica, fet 
que actualment suposa un incre-
ment del consum d’un 30%.

Xifres. Segons les dades aporta-
des per l’Ajuntament, aquest pro-
jecte suposarà una disminució de 
12.627 euros anuals en la factura 
de la llum. Pel que fa als beneficis 
ambientals, aquest pla suposarà la 
reducció d’emissions de CO2 en 
9,2 tones i 3,1 de petroli per any.
L’actuació forma part del programa 
d’estalvi energètic que el consis-
tori va engegar al 1996 i que s’ha 
anat desenvolupant en diferents 
fases que han inclòs, entre d’altres, 
l’adequació de l’enllumenat a la nor-
mativa actual, el condicionament 
dels edificis municipals i la preven-
ció de la contaminació lumínica.

Silvia Díaz | Redacció
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La Comissió Política Local d’ICV ha aprovat la reorganització interna de la for-
mació per millorar el treball intern i la comunicació externa cara a les properes 
eleccions municipals. Els càrrecs han quedat distribuïts de la manera següent: 
Ramon Contijoch (president); Ramón Sánchez (responsable d’organització); 
Félix Chic (finances); Alejandra Hernández (àrea social); Laura Campos (co-
municació); Salvador Beteta (organitzacions socials i activitat sindical); Antonio 
García (medi ambient i desenvolupament econòmic), i Josep M. Campos i 
Josep Lluís Rosés (relacions institucionals). ICV també ha dissenyat un pla 
de comunicació on les xarxes socials són les protagonistes renovant tant la 
pàgina web de l’agrupació iniciativa.cat/montcada com el grup de Facebook 
(ICV Montcada) | PA

> ICV reestructura la seva organització interna

A partir del 21 de febrer es condicionaran, per aquest ordre, els carrers Elionor, 
Pompeu Fabra, Julio Garcia, Montiu i Bogatell, treballs que s’allargaran fins a 
principi de març. Mentre s’estigui actuant sobre cada vial, aquest estarà tallat 
al trànsit i tampoc no s’hi podrà aparcar. Fonts municipals han avançat que 
sempre hi haurà vies alternatives per circular en cotxe mentre durin els treballs. 
Durant la primera meitat de febrer s’han millorat els carrers Larramendi, Rosse-
lló i Provença –a la imatge, pintura de la senyalització d’aquest vial | SD

> L’asfaltat arriba al centre del municipi

L’Ajuntament s’ha sumat a la campanya de 
la Generalitat per fomentar la renovació de 
finestres per d’altres més eficients tèrmica-
ment a través dels ajuts de l’Institut Català 
d’Energia. Les subvencions es poden dema-
nar a títol particular com a propietari d’un 
habitatge o de forma mancomunada, com 
propietats de propietaris, empreses o enti-
tats, entre d’altres. El termini de presentació 
de sol·licituds acaba el 30 d’abril o bé quan 
s’exhaureixi el pressupost destinat a aquest 
pla. Per a més informació es pot consultar el 
web www.plarenova.cat/2001-finestres | SD

> Renovació de finestres

El pla vol millorar l’eficiència dels punts de llum
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La Brigada Municipal ha dut a 
terme al llarg del 2010 un total 
de 2.830 actuacions a la via públi-
ca. Aquestes intervencions es fan 
arran la petició dels inspectors de 
l’Ajuntament, la Policia Local o les 
instàncies veïnals que es canalitzen 
a través de l’Oficina d’Atenció Ciu-
tadana. Les actuacions han con-
sistit en pintura, jardineria i obres 
menors, com ara, l’adequació de 
carrers, la construcció de passos 
elevats o feines de manteniment. 
Per barris, on més s’ha intervin-
gut ha estat al centre (958), seguit 
de Can Sant Joan (539) i de Mas 
Rampinyo (272).
El regidor de Serveis Municipals, 
Sergio Hermoso (PSC), ha agraït 
l’esforç dels treballadors munici-

pals, que ha permès “solucionar 
molèsties detectades pels veïns 
així com mantenir en bon estat 
la via pública”.

Silvia Díaz | Redacció

La Brigada fa prop de 
3.000 actuacions al 2010
Pintura, jardineria i obres menors centren l’activitat dels operaris

bALANÇ ANUAL

Millora d’escales a la zona centre feta a l’octubre
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joSEP M. goNZÁLEZ, PortAVEU d’ICV-EUIA

iCV-EUia, amb quatre representants, és el grup majoritari de l’oposició. Encapçalada per un inde-
pendent, Josep M. González, la coalició es mostra crítica amb la gestió del govern en considerar 
que bona part dels projectes que ha posat en marxa no coincideixen amb les necessitats del muni-
cipi. Els ecosocialistes també es queixen de falta d’informació i de transparència.

“Aquest govern no planifica ni tampoc té 
en compte les prioritats de la ciutadania”

-Fins ara la resta de l’oposició ha 
suspès l’actuació del govern. El 
seu grup, què n’opina?
Aquest mandat va començar amb 
un acord entre dues persones, 
més que no pas entre partits, amb 
l’objectiu del mantenir els seus 
respectius estatus. Els projectes de 
ciutat eren secundaris i, per això, 
en arribar els fons estatals (FEIL  
i FEOSL) no hi havia res preparat 
i s’han hagut de desenvolupar des 
de la improvisació. Per tant, no 
podem aprovar-ne la gestió.
-Cap dels projectes que s’han 
posat en marxa mereix un 
aprovat?
Sí que hi ha hagut coses positives, 
seria injust dir el contrari, i una 
mostra seria la implantació de la 
Policia de proximitat. Però no és 
només el que es fa sinó com i en 
quina situació queda. Per exem-
ple, s’han municipalitzat dues 
escoles bressol, Can Casamada i 
Font Freda, i això implica carre-
gar amb més despeses i responsa-
bilitats l’Ajuntament mentre que 
el nombre de places ofertades al 
municipi continua sent insuficient. 
També es va tancar el dipòsit de 
ferralla de Can Sant Joan però 

després l’Adif va fer-hi una nau i 
encara no hem rebut l’aparcament 
de la plaça de la Pedra que se li 
va demanar com a compensació. 
En el cas de Valentine, es va acon-
seguir treure la fàbrica del nucli 
urbà però l’actuació urbanística 
prevista al solar amb el projecte de 
fer un nou edifici per a l’institut de 
La Ribera ha quedat a mitges i a 
sobre, l’empresa, que es va benefi-
ciar econòmicament de l’operació, 
ara està reduint la plantilla. Són 
exemples que demostren que les 
coses no s’acaben de fer bé. 
-No creu que la crisi pot haver 
influït en tot plegat?
La crisi el que ha fet és posar en 
evidència la mala gestió del go-
vern. Quan hi ha diners per gas-
tar tot és més fàcil, però quan els 
ingressos baixen és quan s’ha de 
demostrar si realment els fons pú-
blics s’administren de forma cor-
recta. I en aquest cas, s’ha vist que 
no és així, s’han limitat a retallar 
el pressupost afectant partides de 
l’àmbit social com cultura, atenció 
a les persones o medi ambient. Al 
govern se li han acabat les idees i, 
ara més que mai, és quan hauria 
de tenir clares quines són les prio-
ritats de la ciutadania.

-Creu que fins ara no les ha tin-
gut en compte? 
El govern sempre ha pensat que 
les seves idees són les millors i, per 
això, ha tirat endavant projectes 
faraònics, com la Biblioteca-Audi-
tori, que no es corresponen a les 
necessitats de la població i que, a 
més, ni tan sols els podem gaudir 
en la seva totalitat per manca de 
pressupost. El carril bici n’és un 
altre exemple. Està molt bé com 
a concepte però no s’ha tingut en 
compte si era una prioritat per als 
veïns. Això demostra que el go-
vern, encara que pensi el contrari, 
no treballa per al poble. 
-Durant tot el mandat el seu grup 
s’ha queixat reiteradament als 
plens de manca d’informació per 
part del govern. 
I ho continuem fent perquè, tot i 
que hi hagut un relleu al front de 
l’Alcaldia i han canviat les perso-
nes i fins i tot les paraules, segueix 
sense haver la informació i la trans-
parència que nosaltres reclamem. 
Ens assabentem del que passa per 
La Veu i no hauria de ser així. 
-Vostès voldrien un paper més 
actiu en la presa de decisions.
Hi ha temes de ciutat com el soter-
rament de la línia de Portbou que 

només aconseguirem si treballem 
tots plegats. Quan ens necessiten, 
ens truquen per anar a les reunions 
amb representants del Ministeri 
però després no ens convoquen a 
les trobades de seguiment amb la 
Plataforma. Són qüestions prou 
importants com per consensuar-
les i anar tots a una, deixant de 
banda les diferències de partit.   
-La valorització de residus a La-
farge, seria un altre exemple?
El nostre grup va fer el correcte 
quan va dir no al permís sol·licitat 

per Lafarge per valoritzar residus 
perquè l’empresa superava els lí-
mits de contaminació acústica tot i 
que el govern va votar-hi a favor. 
Ara es veurà amb la querella que 
ha tramitat la Fiscalia si va haver-
hi prevaricació. De tota manera, 
amb les dades que la Plataforma 
Antiincineració ha presentat so-
bre les medicions de partícules a 
Can Sant Joan en els últims me-
sos, l’Ajuntament no pot dir que el 
tema no és de la seva competència, 
ha d’actuar ja i amb contundència.

Pilar Abián | Montcada

Josep M. González és el portaveu de la coalició ecosocialista des del 2007
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NoUS ESPAIS PúbLICS

Construint una ciutat més humana
D’acord amb l’objectiu de fer una ciutat més amable, més cohesionada i amb una millor 
qualitat de vida, el govern municipal està treballant en l’adequació de nous espais públics i 
en la recuperació d’altres ja existents per posar-los al servei de la ciutadania. La urbanització 
del nou passeig sobre la C-17 culmina un dels grans projectes estratègics del municipi, que 
proporcionarà als montcadencs i montcadenques una gran zona d’estada i farà realitat la 
connexió entre barris fins ara separats per la carretera. Les intervencions a la plaça Nicara-

gua (Can Sant Joan), la plaça Roja (Font Pudenta) i a la nova zona verda del camí de la Font 
del Tort (Vallençana-Reixac) dignifiquen aquests espais. amb l’adquisició dels terrenys que 
ocupava l’antiga cerveseria a Montcada Centre, el municipi guanyarà un espai emblemàtic 
de prop de 1.000 m2 per a l’ús públic. Terra Nostra i Mas Duran també disposaran de nous 
i millors llocs d’estada. a més, l’ajuntament està preparant la renovació i ampliació dels 
elements de mobiliari urbà gràcies a un acord amb la Diputació de Barcelona.

Aquesta primavera la població 
gaudirà d’una nova gran zona 
d’estada i passeig, resultant de 
la urbanització de la plataforma 
sobre el tram soterrat de la C-17 
al seu pas per Montcada Nova-
Pla d’en Coll i Mas Rampinyo. 
L’actuació permetrà connectar 
dues zones del municipi que du-
rant molts anys han estat sepa-
rades per l’antiga carre tera nacio-
nal 152.
Les obres, que van començar el 
desembre passat, es dividei xen 
en dues fases: la primera, a càr-
rec de la Generalitat, ja està molt 

avançada. Consisteix en la ur-
banització de les zones verdes de 
l’àmbit, incloent el moviment de 
terres per al perfilat del terreny, 
la col·locació de vorada i de pavi-
ment de sauló, la instal·lació de 
reg i el subministrament i plant-
ació de vegetació. La segona fase, 
que assumeix l’Ajuntament, con-
templa la col·locació de la resta 
de paviments, les instal·lacions 
de sanejament i d’enllumenat 
públic i el subministrament i la 
col·locació del mobiliari urbà. Al 
llarg de l’àmbit urbanit zat s’hi ha-
bilitaran tres zones d’estada.

ÀrEA dE PoLÍtICA tErrItorIAL
Coordinació i redacció: gabinet de premsa
Més informació a www.montcada.cat

MÉS pLACES I pARCS
L’Ajuntament inverteix en la creació 
de més places i parcs i en la millora 
del mobiliari urbà a tot el municipi

ESpAI púBLIC MÉS AMABLE
Les noves actuacions dotaran 
Montcada i Reixac de 23.000 m2 
més d’espai per a les persones

Millora del mobiliari 
urbà a tota la ciutat

El nou espai forestal del camí de la Font del Tort ofereix l’oportunitat 
de gaudir de la Serralada de Marina, a tocar de la ciutat. Gràcies 
a la subvenció de 228.133 euros del FEOSL, s’ha habilitat un 
espai d’1,5 ha amb papereres, taules, bancs de picnic i places 
d’aparcament. S’ha millorat l’accessibiltat i s’hi han fet actuacions 
de millora del paisatge, com revegetació dels vessants més ero-
sionats, plantació de roures i freixes, característics de la zona, i de 
masses aromàtiques als àmbits de descans i al camí que discorre 
per la pineda. En un futur hi ha la intenció de lligar el camí de la 
Font del Tort amb el passeig de la ribera del Besòs.

Per aprofundir en l’objectiu de 
creació i millora dels espais 
públics, l’Ajuntament ha acon-
seguit implicar la Diputació de 
Barcelona, que aportarà ele-
ments de mobiliari urbà i per 
als parcs infantils per valor de 
100.000 euros. Els Serveis Tèc-
nics municipals estan treballant 
en la planificació de la seva ubi-
cació, prioritzant els punts de la 
ciutat on són més necessaris. 
La previsió és poder instal·lar la 
majoria dels elements durant el 
mes de març.

L’existència de diferents nuclis 
de població fragmentats entre 
si per elements naturals i vies 
de comunicació han dificultat 
històricament la construcció 
d’una Montcada i Reixac ver-
tebrada. El govern municipal, 
atenent-se als objectius mar-
cats en el Pla Estratègic, ha 
posat en marxa en els darrers 
anys projectes de soterrament 
d’infraestructures viàries per 
superar les barreres territorials 
i contribuir així a millorar la co-
hesió física i social de la ciutat, 
a configurar Montcada i Reixac 
com una única realitat urbana, 
vertebrada i cohesionada. Hem 
de vetllar per aplicar polítiques a 
favor de les persones des de tots 
els àmbits de l’administració. 
Aprofitar els buits que deixen 
les infraestructures és també 
una oportunitat per fer “ciu-
tat de qualitat” i humanitzar el 
marc físic en el qual es desen-
volupa la vida ciutadana, amb 
millors vials, places i parcs, com 
a premisa per millorar la nostra 
qualitat de vida.

maría elena pérez
ALCALdEssA

Fent ciutat 
de qualitat

Un nou passeig que cohesiona els barris de Montcada i Reixac

La Serralada de Marina, més a prop

plaça Nicaragua

Dignificant espais a la Font pudenta

La remodelada plaça Roja passa a ser un espai públic de qualitat 
del qual podran gaudir els veïns i veïnes de la Font Pudenta a 
partir del març. Es tracta d’un pati d’illa al qual s’accedeix des 
del passatge Hug de Montcada, amb una superfície de 1.685,49 
m2, que fins ara estava desaprofitat. El Pla Únic d’Obres i Serveis 
de Catalunya, amb una subvenció de 331.376 euros, ha permès 
executar un projecte que conforma una plaça accessible per a 
tothom, amb dos àmbits diferenciats: per una banda, una zona 
d’estada, amb rampa d’accés, que disposarà d’una pèrgola i jardi-
neres; i de l’altra, una pista de patinatge.

plaça del poble Zona verda al Centre parc a Mas Duran

Can Sant Joan ja disposa de 
la plaça Nicaragua que volia 
el barri, que ha estat fruit de 
la participació i el diàleg entre 
l’administració i les entitats.

Al març comença la reforma de 
la plaça del Poble, a Terra Nos-
tra, que s’ampliarà en 900 m2 

amb el solar que fa cantonada 
entre els carrers Alzina i Poblet.

L’Ajuntament treballa en el pro-
jecte per definir com serà el gran 
espai públic que ha guanyat per 
a la ciutat, al carrer Montiu, on 
hi havia la cerveseria d’estiu.

En marxa els treballs al solar dels 
carrers Salvador Dalí, Amadeu 
Vives, Marià Fortuny i Av. Euro-
pa per dotar el barri d’una nova 
zona d’estada amb parc infantil.

Inversió: 627.340 euros aportats al 
50% per l’Ajuntament i la Generalitat

Superfície urbanitzada: 3.761 m2
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Els responsables de la cadena de supermercats van rebre la visita de les autoritats municipals

Condis celebrarà les noces d’or 
ampliant les seves instal·lacions

Si avui dia no disposar de web en 
el món empresarial és no existir, 
aquesta sensació es comença a ex-
trapolar a tenir o no presència a les 
xarxes socials. Una trentena d’em-
presaris de la Ferreria va assistir el 
10 de febrer a una jornada sobre els 
beneficis que pot comportar per a 
un negoci fer servir aquestes eines, 
que es va celebrar al centre de ser-
veis de la Ferreria, en el marc del 
programa de millora de la competi-
tivitat que l’Ajuntament està impul-
sant al polígon. “Les xarxes socials 
s’estan convertint en una eina 
important per al desenvolupa-
ment empresarial”, va manifestar 
l’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
M. Elena Pérez (PSC). “Fa anys 
qui no tenia web no era ningú, 
ara també és fonamental tenir 
presència a les xarxes”, va indicar 
el regidor de Promoció Econòmi-
ca, Joan Carles Paredes (CiU).

Ample ventall d’eines. El tècnic 
Xavier Ódena, de la consultora 
Interface, va explicar que fer servir 

les xarxes pot comportar qüestions 
com relacions entre firmes, facilitar 
l’intercanvi d’informació, conèixer 
els professionals propers, trobar 
punts en comú entre els diferents 
negocis i poder donar difusió dels 
productes i serveis, entre d’altres. 
Els assistents van conèixer com 
funcionen xarxes com Facebook 
–més comuna per a l’ús personal 
però que també dóna opció a crear 
pàgines d’empreses– Twitter o bé 
de caire professional com Linke-
din, Grera o Xing.

Silvia Díaz | La Ferreria

Els empresaris s’apunten 
a l’ús de les xarxes socials
Facebook, Linkedin o Grera són alguns dels canals disponibles

LA FErrErIA

El consultor Xavier Ódena, durant la jornada
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Condis, una de les empreses més 
representatives del municipi –amb 
500 treballadors a la planta del Pla 
d’en Coll i 5.200 en global, entre 
botigues pròpies i franquiciats–, va 
rebre l’11 de febrer la visita d’una 
delegació municipal formada per 
l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC); 
el primer tinent d’alcalde, Joan 
Maresma (CiU); el president de 
l’Àrea de Política Territorial, Juan 
Parra (PSC), i el responsable de 
Promoció Econòmica, Joan Carles 
Paredes (CiU). Els edils es van reu-
nir amb els fundadors del grup, els 
germans Javier, Ramon i Antoni 
Condal, i posteriorment va fer una 
visita a les instal·lacions. 
Condis, que enguany celebra el 
seu 50è aniversari, està especialitza-
da en els supermercats urbans i de 
proximitat i es va instal·lar al muni-
cipi l’any 1982, primer al polígon 
de Can Cuiàs i a partir del 1994, 
al Pla d’en Coll, on disposa d’una 
nau de 34.000 m2 que ara amplia-
rà en 7.000 m2 gràcies a la compra 
d’una parcel·la annexa. L’operació, 

que inclou la construcció d’un nou 
magatzem totalment automatitzat, 
costarà 20 milions d’euros, una 
inversió que el grup farà malgrat 
haver reduït el marge de benefici a 
causa de l’actual context econòmic.

Innovació malgrat la crisi. Tot i la 
conjuntura, Condis aposta per 
la innovació com ha fet durant la 
seva trajectòria en diferents àmbits 
sent, per exemple, la primera cade-
na de supermercats d’Espanya que 
va posar en marxa la botiga online, 

l’any 2.000, o introduint al 2008 la 
primera bossa 100% degradable. 
L’any passat va facturar més de 
800 milions d’euros i compta amb 
més de 400 establiments. 
L’alcaldessa va felicitar els respon-
sables de Condis per les seves ini-
ciatives empresarials i per ser una 
de les firmes referents del sector 
tant al municipi com a l’Estat, així 
mateix, va manifestar la voluntat de 
col·laboració per part del consistori 
en totes les qüestions que siguin de 
la seva competència.

Pilar Abián | Pla d’en Coll

La delegació va ser rebuda pels germans Condal, fundadors de l’empresa ara fa 50 anys
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La Plataforma Antiincineració ha 
iniciat una campanya per recaptar 
fons amb l’objectiu de poder-se pre-
sentar com a acusació particular en 
la causa iniciada per la Fiscalia de 
Medi Ambient contra la pol·lució 
que provoca Lafarge i per la qual 
hauran de declarar en qualitat de 
querellats l’exalcalde, César Arri-
zabalaga, la regidora de Medi 
Ambient, Eva Gonzalo (PSC), i 
l’exdirector de la cimentera, Oswal-
do Pereda. Segons ha trascendit a 
la premsa, la Fiscalia veu indicis de 
delicte contra els recursos naturals, 
la salut pública i el medi ambient, 
un altre de prevaricació mediam-
biental per omissió i tres més de 
lesions. Ara el jutge de Cerdan-
yola que ha iniciat les diligències 
prèvies haurà de determinar si el 
cas arriba a judici. La Plataforma 
ha posat a disposició dels veïns el 
compte 2059 0370 03 0000837246 
per recollir les donacions d’entitats 
i particulars.

Petició formal. Una altra de les 
decisions que ha pres la Platafor-
ma en la reunió celebrada l’11 de 

febrer ha estat adreçar un escrit a 
les regidories de Medi Ambient 
i Salut Pública i Consum perquè 
exigeixin a la Generalitat que pren-
gui mesures contra les empreses 
contaminants del municipi quan 
sobrepassin els límits de pol·lució 
i que estableixi un protocol que 
inclogui el tancament provisionals 
d’aquestes, si s’escau.  El col·lectiu 
argumenta la seva petició amb les 
dades que ha recollit durant els úl-
tims 7 mesos l’estació de medició 
situada al barri de Can Sant Joan i, 
segons les quals, en aquest període 
s’han superat els límits d’emissions 
de partícules PM10 en més d’un 
miler d’ocasions. “Un total de 

1.088 vegades s’ha excedit el lí-
mit de 40 micrograms de PM10 
i més de 30, els 90 micrograms 
d’emissions, arribant en mo-
ments puntuals a més de 300”, 
assenyala la Plataforma en el seu 
comunicat, tot afegint que la ma-
joria de vegades que s’han donat 
aquestes circumstàncies ha estat en 
la franja de 7 a 11h però també en 
horari nocturn, quan el trànsit és 
molt reduït. 
El col·lectiu ha anunciat que apor-
tarà a l’administració fotografies so-
bre episodis de fum de la cimentera 
que coincideixen amb dies en què 
les emissions de PM10 van superar 
els límits recomanats.

Pilar Abián | Montcada

La plataforma es vol presentar com 
a acusació particular contra Lafarge
El col·lectiu denuncia que en els últims mesos la cimentera ha superat els nivells de pol·lució

sa
n

ti
 r

o
m

er
o

Des que es va saber que Lafarge podria valoritzar residus el moviment veïnal s’hi ha oposat obertament a aquesta pràctica 

 

Els Mossos d’Esquadra van detenir la nit del 15 de febrer tres homes com 
a presumptes autors d’un homicidi. La víctima va morir la matinada del 
dia 16 en un centre hospitalari a conseqüència de les ganivetades que 
va rebre hores abans durant una baralla en un pis de la muntanyeta de la 
Font Pudenta. Els Mossos van ser alertats a les 21h i van localitzar a prop 
de l’edifici un vehicle en què hi anaven dos individus, un dels quals havia 
rebut diverses ganivetades. De moment la investigació sobre el succés es 
troba sota secret de sumari | lR

> Tres detinguts per un cas d’homicidi

La cimentera ubicada al peu del Turó ha cedit un solar de prop de 150 
m2 i l’ocupació temporal d’un espai d’altres 60 mentre durin les obres de 
millora de l’encreuament de la N-150 amb la C-17 que està duent a terme 
la Generalitat. Els terrenys estan situats a l’entrada a la fàbrica des de la 
carretera. “Amb aquesta signatura contribuïm al desenvolupament soste-
nible d’aquest municipi”, ha expressat el director de Lafarge a Montcada i 
Reixac, Vicente Pedro | lR

> Lafarge cedeix terrenys per les obres de la C-17

La valorització de residus a Lafar-
ge ha estat una de les qüestions 
que en els últims anys ha suscitat 
més polèmica al municipi. Amb 
l’objectiu d’aprofundir en què im-
plica aquesta pràctica i per què 
ha provocat tant de rebuig social, 
especialment per part dels veïns 
de Can Sant Joan, Montcada Co-
municació ha treballat en el darrer 
any en l’elaboració d’un reportatge 
informatiu de 30 minuts de dura-
da, “Un pols a la valorització”, en 
què les diferents parts implicades 
–empresa, entitats ciutadanes, par-
tits polítics, professors, metges i tèc-
nics especialitzats– expliquen amb 
detall el seu posicionament.
“La voluntat del reportatge és 
concentrar i confrontar totes les 
opinions respecte la valorització 
de residus a les cimenteres per 
tal que l’espectador pugui tenir al 
seu abast el màxim d’informació 
sobre un tema que, malgrat ser 
dens, interessa força la ciutada-
nia”, ha explicat el gerent del de-
partament, Lluís Maldonado. 
 
llarg procés. El reportatge ha es-
tat fruit d’un llarg procés durant 

el qual s’han enregistrat les decla-
racions de més d’una quinzena 
de testimonis que argumenten les 
seves tesis a favor o en contra de 
la valorització. També hi ha imat-
ges de l’interior de la fàbrica i de 
la planta depuradora on es tracten 
els fangs que després la cimentera 
utilitza com a combustible. Les fil-
macions van començar la passada 
primavera, poc abans que al mes 
de juny Lafarge obtingués el per-
mís definitiu per substituir part del 
combustible fòssil que utilitza –fins 
arribar a un màxim del 20%– per 
biomassa i van acabar al mes de 
desembre, coindint amb els sis pri-
mers mesos de la posada en marxa 
d’aquesta pràctica a la fàbrica. 
Atès que l’audiovisual se centra 
fonamentalment en la valoritza-
ció,  l’apartat especial que presenta 
www.laveu.cat també incorpora una 
galeria fotogràfica així com un re-
cull de totes les notícies publicades 
pel mitjà en els últims 5 anys en 
relació a la cimentera. Les més re-
cents fan referència a la causa inicia-
da per la Fiscalia de Medi Ambient 
arran la denúncia per contaminació 
presentada al 2008 contra Lafarge 
per una trentena d’entitats. 

Pilar Abián | Redacció

La valorització centra 
el primer reportatge de 
llarga durada de laveu.cat
El mitjà estrena un nou format per tractar qüestions en profunditat

CoMUNICACIó

Representants de les entitats que formen part de la Plataforma durant la reunió del dia 11
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Amb motiu de l’efemèride, ICV organitza una xerrada el mateix 23 de fe-
brer, a les 19h, a l’Auditori en què intervindran Martí Marín, membre del 
Centre d’Estudis sobre les èpoques franquista i democràtica (UAB-CEFID); 
Josep M. Campos –alcalde del municipi entre el 1979 i el 1999– i el repre-
sentant de CCOO Antonio Cazorla. El portaveu d’ICV-EUiA a l’Ajuntament, 
Josep M. González, serà el responsable de presentar l’acte. L’intent de cop 
d’Estat liderat pel tinent coronel de la Guàrdia Civil, Antonio Tejero, centra 
també un reportatge realitzat per Montcada Comunicació que es podrà 
veure a www.laveu.cat i que recull alguns dels testimonis que van viure els 
fets des del mateix Ajuntament, entre ells, el de l’exalcalde Campos | PA

> Commemoració del 30 aniversari del 23-F
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Una quinzena de famílies de 
Montcada es veuen tots els dime-
cers al vespre en un espai ubicat 
al Centre Cívic Antigues Escoles 
de Mas Rampinyo. No queden 
per veure un partit de futbol de 
la Lliga de Campions. És el dia 
que recullen les verdures, les 
hortalisses i la fruita ecològiques 
que conreen els pagesos del Rave 
Negre, un projecte amb seu a Ga-
llecs, on Montcada té una part del 
seu terme municipal. El col·lectiu 
està impulsant la creació de l’as-
sociació de consum ecològic ‘La 
Pastanaga de Mas Rampinyo’, 
que pretén fomentar la compra de 
productes de l’hort que no han re-
but cap tractament químic. 

“Mengem unes verdures més 
gustoses i sanes i, alhora, contri-
buïm a la preservació del medi 
ambient i fomentem una relació 
més justa entre els productors i 
els consumidors, sense interme-
diaris”, explica Alfred Pedron, un 
dels promotors de la iniciativa, qui 
defensa un model de consum més 
responsable d’aliments ecològics 
produïts a la vora de casa.

la cistella. Els integrants del nou 
col·lectiu tenen molt clar que no-
més mengen productes de tempo-
rada, és a dir, que ara és temps de 
bledes, bròquils, cols i espinacs i 
que, per exemple, els tomàquets, 
el carbassó i la mongeta tendra 
arribaran a l’estiu. “Quan ho 
proves, de seguida notes la di-
ferència de qualitat”, comenta 
la tresorera de la nova associació, 
Cristina Sampietro. A més de fo-
mentar els aliments conreats sen-
se pesticides, els joves pagesos del 
Rave Negre també treballen en la 
recuperació de llavors antigues, 
algunes estan de les quals estan 

en perill d’extinció amb l’arribada 
de les espècies híbrides, més ren-
dibles i resistents. “Hem menjat 
més de 8 varietats d’enciams 
que no es troben ara als mercats 
i mongetes del carai, que algu-
nes àvies de Mas Rampinyo 
deien que feia un munt d’anys 
que no les havien vistes”, remar-
ca Pedron, qui apunta que, ara 
que venen eleccions municipals, 
estaria bé que els partits polítics 
incorporessin als seus programes 
el foment de menjadors ecològics 
a les escoles i la creació d’horts 
urbans respectuosos amb el medi 
ambient.

Societat
laveu.cat/societat

TELEASSISTÈNCIA
La reducció de recursos 
obliga l’Ajuntament a prioritzar 
l’atorgament de noves places

pàg. 17pàg. 14

‘LA PAStANAgA dE MAS rAMPINYo’

Sílvia Alquézar | Mas Rampinyo

Un grup de veïns impulsa la creació 
d’una associació de consum ecològic
El col·lectiu, en tràmit de constitució, compra cada setmana productes conreats a diversos horts de Gallecs

La cistella ecològica 
inclou productes de 
temporada que no 
han rebut cap tipus de 
tractament químic

LIp-DUB
El consistori inicia els 
contactes per elaborar un 
vídeo de promoció de la ciutat
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Els membres de ‘La Pastanaga de Mas Rampinyo’ van visitar a final de gener els horts de Gallecs on es conreen els productes que consumeixen

Promoció Econòmica ha obert el 
termini d’inscripció d’un curs per 
elaborar i dissenyar l’envasat i la 
paqueteria dels comerços. La for-
mació, gratuïta, s’adreça exclusiva-
ment a les persones que treballen 
en establiments comercials i anirà 
del 14 de març a l’11 d’abril els 
dilluns, dimecres i divendres, de 
15 a 16.45h, al Kursaal (Masia, 
39). Les inscripcions es tanquen el 
7 de març i s’han de formalitzar a 
Promoció Econòmica (Alt de Sant 
Pere, 73), aportant una fotocòpia 
del DNI i de l’última nòmina o 
de l’últim butlletí del rebut d’au-
tònoms. Per a més informació es 
pot trucar al telèfon 935 648 505 
o bé enviar un correu a l’adreça 
electrònica promocioeconomica@
montcada.org. 

Silvia Díaz | Redacció

Classes per 
fer atractius 
els embolcalls

 Blogs i adreces verds

Des de l’associació de consum 
també s’ha creat el blog cistelles-
verdes.wordpress.com, des d’on 
es donen consells i receptes per 
poder cuinar les verdures i horta-
lisses, ja que es poden trobar que 
durant uns mesos sempre hi ha els 
mateixos productes. D’altra banda, 
a través del blog ravenegre.word-
press.com/la-cistella-ecologica es 
pot conèixer com es conreen els 
horts a Gallecs. Per contactar amb 
el col·lectiu local, es pot fer a través 
de l’adreça gcemasrampinyo@ga-
mail.com | SA

Els treballadors d’establiments co-
mercials dedicats a l’alimentació 
interessats a participar en un curs 
de manipuladors d’aliments –orga-
nitzat per les regidories de Comerç 
i de Saltu Pública i Consum– enca-
ra poden fer la inscripció perquè hi 
ha places disponibles. Les sessions, 
gratuïtes per als participants, tin-
dran lloc els dies 21 i 28 de febrer a 
la Casa de la Vila, de 9 a 14h. Per 
formalitzar la inscripció cal anar al 
departament de Promoció Econò-
mica, situat al carrer Alt de Sant 
Pere, 73 (Mas Rampinyo) | SD

Encara hi ha 
places al curs de 
manipuladors
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El departament municipal de Ser-
veis Socials ha elaborat un protocol 
per tal d’optimitzar els recursos 
que es destinen a la teleassistència 
pública domiciliària, donat que 
la Diputació de Barcelona –ens 
que, conjuntament amb el govern 
estatal, assumeix el 66% del cost 
del servei– ha limitat el nombre 
de serveis a atorgar a partir d’ara. 
“Els recursos que rebem d’altres 
administracions s’estan reduint i 
tenim llista d’espera, hem d’esta-
blir criteris per atorgar les places 
de què disposem a les persones 
que més ho necessitin”, ha mani-
festat la regidora de Serveis Socials, 
M. Carmen González (CiU).
Per tal de concedir els serveis –que 
per a l’usuari són gratuïts– de la 
manera “més justa possible”, ex-
plica González, s’ha establert que a 
partir d’ara per rebre la teleassistèn-
cia la persona ha de tenir més de 80 
anys; viure sola o bé amb una altra 
persona afectada per una patologia 

severa; acreditar que es pateix una 
malaltia cardiovascular, respiratò-
ria, traumatològica, neurològica o 
diabetis; tenir uns ingressos fami-
liars inferiors a 1.065 euros men-
suals i patir aïllament social. Els 
interessats hauran d’estar empadro-
nats a Montcada i Reixac, disposar 
de línia telefònica i tenir capacitat 
mental i cognitiva suficient per po-
der utilitzar el telèfon correctament. 
Excepcionalment es podran ator-
gar aparells de teleassistència a 
aquelles persones que, malgrat no 
complir tots els requisits, presentin 
determinats indicadors d’alt risc 
per a l’autonomia de la persona, 
un procediment que serà validat 
pel departament. 

Penjoll salvavides. Dora de la Tor-
re, veïna de Mas Rampinyo de 93 
anys, és una de les 610 persones 
que reben teleassistència a Mont-
cada i Reixac a través de Serveis 
Socials. Davant d’una situació de 
risc, ha de prémer el botó del pen-

joll que porta sempre a sobre i 
automàticament els treballadors 
del servei –que gestiona l’empre-
sa Sergesa i està operatiu les 24 
hores del dia dels 365 de l’any– 
es posen en contacte amb ella a 
través d’una mena d’intèrfon per-
què els expliqui el motiu de l’avís. 
“Jo visc sola –explica– i vaig de-
manar l’aparell perquè em feia 

por no tenir ningú a qui avisar 
a les nits si mai em passés al-
guna cosa”. Independentment 
de l’ús que en faci, Dora sap que 
periòdicament s’ha de posar en 
contacte amb el personal del ser-
vei per explicar-los com es troba. 
La conversa es manté a través de 
l’aparell que té instal·lat al seu 
menjador.

AtENCIó A LA gENt grAN

Silvia Díaz | Redacció

Serveis Socials estableix nous barems
per atorgar la teleassistència pública
Un total de 610 persones de Montcada i Reixac són usuàries a hores d’ara del servei que ofereix l’ajuntament

La Dora porta sempre el seu penjoll a sobre i té al menjador l’aparell que la connecta amb el servei 

L’assemblea local de Creu Roja va 
ser una de les pioneres a oferir el 
servei de teleassistència. “Som els 
primers que vam aconseguir el 
certificat de qualitat AENOR, 
vigent a l’actualitat”, ha explicat 
el gerent de l’entitat, César Martí-
nez. A hores d’ara, l’ong atén un 
total de 109 usuaris, dels quals 12 
són veïns de Montcada i Reixac. 
La teleassistència que ofereix Creu 
Roja està operativa les 24 hores 
dels 365 dies de l’any. L’usuari pot 
triar entre comprar l’equip –amb 
un preu al voltant de 400 euros, 
incloent-hi la instal·lació– o bé llo-
gar-lo per uns 80 euros mensuals. 
A més de l’assistència telefònica, el 
servei bàsic –entre 17,50 i 41 eu-
ros– inclou trucades periòdiques 
per garantir el funcionament de 
l’equip, la custòdia de les claus de 
cada usuari a la Policia Local per a 
casos d’urgència, trucades quinze-
nals de seguiment i la reparació de 
l’aparell. El servei ampliat (entre 28 
i 52 euros) afegeix visites periòdi-
ques a domicili i el control diari de 
l’usuari i de la medicació que pren.

Silvia Díaz | Redacció

Creu Roja atén 
a domicili 
una dotzena 
d’usuaris locals
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ForMACIó

Integració converteix el carnet de 
conduir en una eina d’inserció social
La iniciativa s’adreça a persones amb dificultats per entendre el llenguatge de les autoescoles
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Si entendre el llenguatge dels llibres 
d’autoescola ja és complicat per 
algú que domina l’idioma, per a les 
persones nouvingudes de països on 
no es parla el castellà o les autòcto-
nes amb dificultats d’aprenentatge 
se’ls fa un món. Amb l’objectiu de 
col·laborar amb aquest col·lectiu, 
la Regidoria d’Integració organitza 
des del 2009 al Centre Cívic La Ri-
bera un curs per preparar la part 
teòrica del carnet de conduir. “Els 
participants tenen clar que obte-
nir el carnet és important, però 
també saben que és una eina 
més d’inserció social”, ha destacat 
Priscila Ariño, tècnica d’Integració.
A nivell quantitatiu, pel primer curs 
es van interessar 80 persones de les 
quals 56 van fer efectiva la inscrip-
ció, però només 37 van assistir de 
forma regular a classe. D’aquest 
total, una desena de persones va 
aprovar la teòrica tot just acabar 
el curs i d’altres van anar després 
a l’autoescola i finalment van ob-
tenir la teòrica. Però independent-
ment dels resultats, Integració va-

lora l’apropament de la població a 
l’aprenentatge de l’idioma. 

Funcionament. “El llenguatge dels 
manuals és molt tècnic i sovint 
enrevessat; per preguntar una 
cosa tan simple com si es pot con-
duir sense carnet, et proposen un 
enunciat de quatre frases”, ha 
explicat Israel Álvarez, el professor 
del curs. El funcionament de les 
classes –que es fan els dilluns i els 
dimecres– és similar al d’una auto-

escola, s’explica el temari, els alum-
nes omplen els tests corresponents 
a cada lliçó i les respostes es posen 
en comú, però a un ritme més lent 
per aclarir tots els dubtes. Enguany 
hi ha una cinquantena de persones 
inscrites. Els alumnes paguen 20 
euros per poder fer servir els llibres 
de l’autoescola –que se’ls poden 
emportar a casa però els han de re-
tornar quan acaba el curs– i per tra-
mitar l’examen de teòrica, que es fa 
en conveni amb una autoescola.

Silvia Díaz | La Ribera

Els alumnes del curs per aprovar la teòrica fan servir el mateix material de les autoescoles

La Federació d’Associacions de Ve-
ïns de Montcada i Reixac (Favmir) 
presentarà el 2 de març a la Casa 
de la Vila (18.30h) la plataforma 
d’afectats per les hipoteques, una 
nova secció que promou el col-
lectiu veïnal per donar suport les 
famílies amb problemes per fer 
front als pagaments del seu habi-
tatge o que, fins i tot, ja han rebut 
l’ordre de desnonament. 

Objectiu. “Volem col·laborar amb 
les persones que ho estan passant 
molt malament i que no saben 
què fer, ni reben cap mena de 
suport”, ha destacat el president 
de la Favmir, Antonio Cera, qui 
ha explicat que fa més d’un any 
que s’estava gestant la creació 
d’aquest grup arran d’experièn-
cies similars que ja funcionen a 
altres ciutats com Barcelona o 
l’Hospitalet. Abans de la presen-
tació pública, el 21 de febrer es 
farà una exposició prèvia de la 
plataforma a les AV del municipi, 
que tindrà lloc a les 18.30h, a la 
Casa de la Vila.

Silvia Díaz | Redacció

Es crea una 
la plataforma 
d’afectats per 
les hipoteques

L’Agència Catalana de Consum 
ha confirmat que les polseres de 
goma de colors que porten molts 
nens i que reprodueixen formes 
diverses no són tòxiques. Ho ha 
dit el Cap del Servei d’Informació 
d’aquest organisme, Julià Guime-
rà, després que s’hagin analitzat 
diverses mostres dels models que 
es troben al mercat. 
L’alarma va saltar ara fa dos 
mesos, després que una nena 
de cinc anys, veïna de Can Sant 
Joan, presentés un conjunt de 
símptomes que podrien estar re-
lacionats amb el fet que s’hagués 
posat una d’aquestes polseres a la 
boca. Guimerà no descarta que 
una cosa estigui relacionada amb 
l’altra però “per una al·lèrgia es-
pecífica”, va declarar el passat 16 
de febrer a COM Ràdio. “Aquest 
extrem –va afegir–, “l’hauran 
de confirmar els metges però, 
en general, no es pot parlar de 
toxicitat”. El cas va obligar a re-
tirar del mercat milers d’aquestes 
polseres de colors mentre s’ha es-
tat fent la investigació.

Pilar Abián | Redacció

Consum diu que 
les polseretes 
de goma no 
són nocives 
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Asmae Ouhna és una alumna 
de l’institut la Ribera que s’ha in-
corporat aquest curs al Dispositiu 
Local de Transició Escola Treball 
(Diltet), un programa promogut 
des de la Regidoria d’Educació per 
motivar els joves que tenen pro-
blemes per acabar l’ESO a seguir 
formant-se. L’Asmae compagina les 
seves classes al centre educatiu amb 
una estada formativa a la cuina del 
restaurant que Condis té a la seva 
planta del Pla d’en Coll. També 
ha acabat un taller de soldadura i 
aviat en començarà un altre sobre 
primers auxilis. 
“L’objectiu és motivar un perfil 
d’alumnat té dificultats amb els 
estudis però que, en realitat, són 
joves que poden ser molt vàlids 
en altres àmbits fora del cen-
tre educatiu”, ha indicat l’agent 
d’acompanyament dels alumnes, 
Xavier Jané.  Aquest curs, el Diltet 
compta amb la participació de 34 
joves dels quatre instituts del muni-

cipi i hi ha un total de 47 empreses 
de  la ciutat que acullen els inscrits 
al programa. La iniciativa es va po-
sar en marxa al 2006 quan des de 
l’Ajuntament es va detectar que hi 
havia un 31’20% que no es treien 
el graduat en ESO al municipi. 

Durant els últims 5 anys, la taxa de 
graduats ha augmentat fins al 76%. 
Des del consistori es fa una valora-
ció positiva ja que es creu que un 
dels factors que ha ajudat a aquesta 
millora dels resultats ha estat el pro-
grama Diltet.

L’objectiu del programa és motivar els alumnes que tenen problemes per acabar l’ESo perquè continuïn formant-se

trANSICIó ESCoLA-trEbALL

Xa
Vi

er
 J

an
É 

 

Sílvia Alquézar | Redacció

L’Asmae prepara una fideuà seguint els consells que li dóna el cap de cuina de Condis

El programa 
‘Suma’t’ arrenca 
el 21 de febrer

Una trentena de joves començarà 
el 21 de febrer la formació teòrica 
i pràctica del programa ‘Suma’t’, 
una iniciativa que coordina el de-
partament municipal de Promo-
ció Econòmica adreçada a donar 
suport en el seu procés d’inserció 
laboral a joves entre 18 i 25 anys 
que no han superat l’ESO. Al 
març s’incorporarà un altre grup 
d’alumnes, ja que se’n es benefi-
ciaran un total de 51 joves, tots 
veïns de Montcada i Reixac que 
venen derivats des del Servei 
d’Ocupació de Catalunya (SOC).
La primera part del programa, 
que es fa a les instal·lacions del 
departament, a Mas Rampinyo, 
tindrà una durada de 100 hores. 
A mitjan del pròxim mes de 
maig, quan acabi la primera fase, 
els alumnes començaran la part 
pràctica en empreses dels sectors 
que Promoció Econòmica ha triat 
com a itineraris laborals. El pro-
grama formarà els participants 
com a operaris de magatzem, tre-
balladors a comerços, auxiliars 
de cuina i monitors en el lleure 
–els dos últims estan pendents de 
confirmar. 

Silvia Díaz | Redacció

> projecte Home es presenta a l’alcaldessa

> L’ADF i el Tordo netejaran senders del bosc
La societat de caçadors el Tordo i 
l’Agrupació de Defensa Forestal (ADF) 
han signat un conveni de col·laboració 
–a la imatge, Julio Nolasco (ADF) i 
Domingo  Calduch– per mantenir en 
bon estat els senders dels boscos de la 
serralada de Marina. Les intervencions 
consisteixen en l’eliminació arbustiva i 
el realçament d’alzines i roures | lR

> Iniciativa per recuperar les aus rapinyaires
El Consorci de Gallecs ha engegat un projecte per millorar la presència de les 
aus rapinyaires a la zona, en col·laboració amb la Generalitat. Aquest espai, 
entre d’altres tasques, acull les espècies que necessiten ser ateses per a la 
seva recuperació per debilitat, malalties naturals, cops contra vehicles o cables, 
entre d’altres. Una altra de les finalitats del projecte és donar a conèixer la im-
portància de la presència de les aus rapinyaires en el medi natural | SD

Una trentena de joves ha iniciat les 
estades formatives a empreses locals

 Quatre històries 
Montcada Comunicació, en 
col·laboració amb la Regidoria 
d’Educació, ha començat a ela-
borar un reportatge sobre el Diltet 
centrant-se en el cas de quatre 
joves que actualment estan fent 
estades formatives a diferents 
empreses de la ciutat. Asmae 
Ounha –institut La Ribera–, Lés-
ter Escrigas –La Salle–, Rubén 
Robles –Montserrat Miró– i Adrià 
Pardo –La Ferreria– són els qua-
tre protagonistes d’una història 
que vol donar una visió esperan-
çadora de futur per a uns joves 
desmotivats amb els estudis i, en 
alguns casos, amb motxilles que 
van carregades amb alguna cosa 
més que llibres. El vídeo es pre-
sentarà públicament en el de-
curs de l’acte de reconeixement 
als participants en el projecte, a 
final de curs. El reportatge també 
s’utilitzarà com a eina divulgativa 
d’un projecte en què l’Ajunta-
ment de Montcada i Reixac ha 
estat pioner | SA

Una delegació municipal encapçalada per l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
va visitar el 14 de febrer la comunitat terapèutica que Projecte Home té a 
Vallençana. Pérez va lloar la tasca de l’organització, tot afirmant que “la lluita 
per a la integració social de les persones que han caigut en el món de les 
drogues és una tasca de tots” | SD
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ProMoCIó dE CIUtAt

Montcada prepara un ‘lip dub’
multitudinari amb les entitats
El tema que ballaran els participants serà de la banda montcadenca La Pegatina
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Pàgines d’Internet com Youtube 
han popularitzat els vídeos mu-
sicals protagonitzats per un grup 
de persones que sincronitzen els 
llavis, els gestos i els moviments 
amb un tema musical. S’anome-
na lipdub, literalment “doblatge 
de llavis”, i s’acostuma a realitzar 
en una sola presa –en un plànol 
seqüència– en què els partici-
pants fan playback mentre sona 
la música. Promocionar la ciutat 
a la xarxa és l’objectiu del lipdub 
que vol fer l’Ajuntament amb el 
suport del màxim nombre de 
veïns i entitats del municipi, en 
col·laboració amb Montcada Co-
municació, que assumirà la pro-
ducció del videoclip i el difondrà 
a través de laveu.cat. 

Primera presa de contacte. La 
Regidoria de Participació Ciuta-
dana va convocar el 9 de febrer 
la primera reunió informativa 
per comprovar el grau d’interès 
que desperta la iniciativa. De mo-
ment, una quinzena d’entitats de 

diferent tipologia s’ha interessat 
pel projecte. Les escoles de ball 
Jym’s i Eva Nieto també s’han 
mostrat disposades a col·laborar-
hi aportant gent i idees per a la 
coreografia. El grup La Pegatina 
ha anunciat que cedirà gratuïta-
ment un dels temes del seu nou 
treball, que veurà la llum el 15 
de març, com a banda sonora del 
vídeoclip col·lectiu. La intenció 
de la Regidoria de Participació 

Ciutadana és convocar una nova 
reunió informativa a final de mes, 
on ja farà públic el tema musical 
escollit. La previsió és enregistrar 
el lipdub aquesta primavera.

Informació i inscripcions. Tota la 
informació relacionada amb el 
lip dub, així com les inscripcions 
d’aquelles entitats que hi vulguin 
participar es podrà seguir a través 
del portal web entitats. montcada.cat. 

Laura Grau | Redacció

Al 2009, La Pegatina ja va fer ballar la gent al carrer durant la gravació del vídeo del tema ‘A los ke’
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La protecció dels menors i de les persones incapacitades és una de les prioritats de la norma

Dona i Igualtat informa sobre quines 
novetats inclou el nou codi de família

Què passa amb els fills en cas de 
separació? Quines responsabili-
tats té cada membre de la parella 
d’una família reconstituïda res-
pecte els fills de l’altre? Quines 
són les obligacions del tutor legal 
d’un menor o d’una persona in-
capacitada? Aquestes són algunes 
de les qüestions que l’advocat Xa-
vier Felip Arroyo va respondre el 
15 de febrer a la Casa de la Vila 
durant la xerrada organitzada per 
la Regidoria de Dona i Igualtat 
sobre la nova regulació catalana 
de la persona i la família. 
L’acte, al qual va assistir una cin-
quantena de persones, va servir 
per clarificar qüestions respecte 
una norma que afecta especial-
ment les parelles que se separen o 
es divorcien. “El codi deixa ben 
clar que qualsevol decisió que 
el jutge prengui es farà priorit-
zant l’interès dels fills”, va expli-
car l’advocat. Els temes que afecten 
la custòdia són els que generen el 
major volum de consultes anuals a 
l’Oficina d’Atenció a la Dona.

L’advocat Xavier Felip Arroyo va ser l’encarregat d’explicar les principals novetats del codi

Pilar Abián | Redacció

 Dues exposicions prèvies al Dia de la Dona

‘Les dones i els nobels’ és l’exposició 
amb la qual la Regidoria de Dona i 
Igualtat posa en marxa el programa 
amb motiu del Dia de la Dona Tre-
balladora. La mostra, produïda per 
la Diputació de Barcelona, es podrà 
visitar de l’1 al 13 de març a la Casa 
de la Vila. A través de sis plafons es 
ret homenatge a les dones que han 

obtingut premis nobels a la vegada 
que es deixa constància de la pre-
sència minoritària del col·lectiu fe-
mení en els reconeixements. D’altra 
banda, durant la primera quinzena 
de març es podrà visitar la mostra 
‘Dones d’ahir, dones d’avui’, pro-
duïda per l’Ajuntament, al Centre 
Cívic l’Alzina | SD

Un total de 31 infants participarà 
al Casal de Setmana Blanca pro-
mogut per les regidories d’Edu-
cació i d’Infància i Joventut i la 
FAMPA, que del 7 a l’11 de març 
es farà a l’escola Reixac, l’únic 
centre on s’ha superat –amb 18 
alumnes– el mínim de 15 inscrits 
per fer possible l’activitat. En els 
altres dos col·legis que oferien el 
Casal, l’Elvira Cuyàs i El Viver, 
s’hi han apuntat 11 i 2 infants 
respectivament, motiu pel qual 
l’organització ha decidit concen-
trar tots els infants en un únic 
espai. 
L’activitat es farà de 8 a 17h, ho-
rari que també inclou el menja-
dor i els serveis d’acollida mati-

nal i ludoteca de tarda –cada nen 
hi passarà les hores que els seus 
pares hagin fet constar a la butlle-
ta d’inscripció. El Casal, que ges-
tionarà l’empresa Més que lleure, 
girarà al voltant de l’època me-
dieval. L’IME també oferirà Ca-
sals Esportius de Setmana Blanca 
(veure pàgina 30). D’altra banda, 
la Salle i l’escola Mas Rampinyo  
han ofertat activitats pròpies. 

Preinscripció escolar. Fins al 25 
de febrer estarà obert el termi-
ni de preinscripció per al curs 
2011-2012 d’infantil, primària 
i secundària obligatòria (ESO). 
Les famílies han de formalitzar 
els tràmits als centres on desitgin 
escolaritzar els seus fills.

LLEUrE

Silvia Díaz | Redacció

El Reixac acollirà el Casal 
de la Setmana Blanca
L’activitat es farà del 7 a l’11 de març, de 8 a 17h
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Factor oportunidad
A menudo las decisiones, grandes 
y pequeñas, están motivadas por 
factores de pertinencia, necesidad, 
conveniencia… Pero, cuando hay dis-
persión de intereses, la oportunidad 
de las cosas suele ser determinante. 
A menudo (por no decir siempre) el 
factor de oportunidad es la clave  de 
una buena viabilidad para cualquier 
proyecto. El soterramiento de la línea 
de Francia a su paso por Montcada es 
un buen ejemplo de lo anterior: esta 
obra hace tiempo que es pertinente, 
necesaria y conveniente para este mu-
nicipio, pero esos intereses no habían 
coincidido nunca con los de aquellas 
personas,  grupos e instituciones que 
debían acordar y destinar recursos a 
esa obra.  El paso del AVE  por nues-
tro subsuelo nos ha ofrecido ese mo-
mento de coincidencia al que podría-
mos llamar “factor de oportunidad”. 
Aquellas instituciones e intereses que 
encuentran ventaja en la puesta en 
marcha del AVE y su inevitable paso 
por nuestro municipio, han necesitado 
(les ha interesado) que el trazado de la 
línea no se convirtiera en un rosario de 
conflictos con las autoridades locales 
y la ciudadanía de las poblaciones por 
las que pasaba. Y ahí estaba nuestra 
oportunidad: nuestra capacidad de 
generar un conflicto que afectara al 
calendario de las obras del AVE a cam-
bio de una obra de menor cuantía, que 
para Montcada es poco menos que la 
salvación. Parecía razonable. 
Desde mi cama oía por las noches el 
run run de la tuneladora construyendo 
el túnel del AVE. A medida que se iba 
alejando y en el exterior, en las vías de 
la línea de Portbou no pasaba nada, 
iba creciendo en mí la certidumbre de 
que estábamos perdiendo el factor de 
oportunidad que durante meses jugó  
en nuestro favor. “Bueno… lo iremos 
haciendo en cuatro, cinco o más ejer-
cicios” (¿si hay cambio de gobierno 

se respetará este acuerdo tan flaco e 
impreciso?). “Claro que con esta crisis 
y el déficit público… habrá que priori-
zar” (una vez pase el AVE por debajo 
de nuestros pies ¿el soterramiento será 
prioritario para un gobierno que está a 
más de 600 Km de los pasos a nivel 
y de las vías que nos están amargando 
la vida?). Creo que hay razones para 
ser pesimistas, aunque sólo sea por 
sentido común.
    Ramón Bueno
               Montcada 

Réplica 
Querido señor Acuña, después de leer 
su carta en la última edición de La 
Veu debo decirle que la entendería si 
usted viviera en un pueblo sin espa-
cios verdes, pero me sorprende que 
reclame espacios para que sus per-
ros se relacionen cuando a menos de 
50 metros de Ca n’Oller tiene toda 
una montaña para que éstos corran 
y jueguen. Me parece desmesurada 
su comparación entre jugar a fútbol 
en el césped y llevar perros sueltos 
ya que ésta última es una prohibición 
que está respaldada por una normativa 
municipal que también sanciona a los 
propietarios que no recojan los ex-
crementos de los animales.
Y hablando de excrementos, me gus-
taría comentarle que no hace falta 
sancionar a nadie por jugar a fútbol 
ya que es bastante imposible practi-
car dicho deporte en el césped del 
parque porque el riesgo de encon-
trarse y pisar alguno de los regalos 
que dejan los perros es enorme. Hay 
muchos propietarios responsables 
que recogen las cacas de sus mas-
cotas y por eso no me gustaría gene-
ralizar (yo también he tenido perro), 
ni dar  la impresión de que todos 
aquellos que tienen perro son igua-
les, pero la realidad de Ca n’Oller 
es esa y actualmente el césped es 
un gran muestrario de deposiciones. 

Hasta nueve perros sueltos he llega-
do a contar y, aunque tienen razón 
cuando dice que a esas horas no 
hay nadie, no me parece argumento 
suficiente, ya que las cagadas que-
dan igualmente. El día que vea que 
alguno de ustedes llama la atenci-
ón a cualquiera de sus compañeros 
porque sus mascotas han ensuciado 
y no han recogido el truño, ese día 
pensaré que algo está cambiando. 
Mientras tanto, lo que propongo es 
que cambiemos el nombre del par-
que  le digamos pipi Ca n’Oller. ¡Ah! 
soy uno de los vecinos del parque y 
sepa que no protesto por todo, sólo de 
lo que me parece mal y aunque tengo 
dos hijos he preferido escribir personal-
mente la carta para que no diga que 
me escudo en nada ni en nadie.

David Velasco
Terra Nostra

Calendario local
Año tras año se repite la misma his-
toria con el calendario local. Si no 
puedes ir el día de la presentación ni 
el primer día que se regala, resulta 
que ya no lo ves. Al segundo día en el 
Auditorio, en la Casa de la Vila y en 
el Ayuntamien to te dicen que no hay, 
que no quedan.
¿Qué pasa? ¿Qué son sólo para los que 
pueden ir a la presentación y el primer 
día que se regala y  para los que viven 
cerca de estos centros? ¿Por qué no 
se regalan unos cuantos cada día en 
vez de todos el primero? Los que vi-
vimos en otros barrios más apartados 
también tenemos derecho a tener un 
calendario de nuestro pueblo. ¿Acaso 
no se pagan con dinero público? ¿Por 
qué no se distribuyen unos cuantos 
en cada barrio? o ¿Por qué en vez de 
regalarlos se hacen más cantidad y 
se venden a un precio justo y asequi-
ble? Otro año más sin calendario de 
MiR.Es como una maratón que sólo 
tiene premio los primeros que llegan. 

También quiero decir que me solidari-
zo con “C.G.R. de Can Sant Joan” es-
toy de acuerdo con su escrito, los cur-
sos gratis y el trabajo para “ellos”. Los 
señores dirigentes ¿no se dan cuenta 
del racismo que están fomentando?

MªTeresa Ons Martin
Montcada i Reixac

Cursos de català
En resposta a la carta publicada a la 
secció de “Cartes al Director” del nú-
mero 374 de La Veu, sobre el cost dels 
cursos de català per a adults, l’infor-
mem que el govern de la Generalitat 
subvenciona els cursos del Consorci per 
a la Normalització Lingüística segons 
els nivells. Els nivells inicials i bàsics 
tenen l’exempció total de pagament de 
la matrícula i aquesta subvenció dismi-
nueix progressivament des dels nivells 
elementals fins als de suficiència, sen-
se cap distinció per col·lectius. 

Mercè Romagosa
Consorci per a la Normalització Lingüística

Disculpes d’ICV-EUiA
Benvolguda Isabel, des de la nostra 
coalició, ICV-EUiA, volem demanar 
disculpes pel fet que l’ha portat a ex-
pressar una queixa a La Veu número 
375. Com ja deu saber, les organit-
zacions polítiques, igual que la resta 
d’associacions del nostre poble, es-
tem formades per homes i dones que 
involutàriament ens equivoquem i, de 
vegades, ens oblidem, com és el cas 
que expressa, de retirar les banderoles 
que malauradament, van quedar pen-
jades al carrer Carrerada. Entenem el 
seu estat d’ànim i que, de ben segur, 
no ha volgut més que expressar una 
queixa, en la que volem creure, no hi 
hagut cap intenció voluntària en des-
qualificar la nostra organització. És 
per això que li demanem que accepti 
les nostres disculpes públicament.

ICV-EUiA
Montcada i Reixac

la bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’ajuntament

El proper número, el 4 de març

Cada matí vinc en autobús a Montcada, baixo a la parada situada a la 
N-150, a la vorera de la gasolinera i haig de creuar cap a Can Sant Joan. 
En aquest punt no hi ha cap pas de vianants i el semàfor no és visible per 
als que hem de creuar perquè està girat M. g. I santa Perpétua

Al lloc on hi ha la parada de bus efectivament no hi ha pas de 
vianants. Per tal de creuar la carretera de forma segura, cal ca-
minar per la mateixa vorera on s’atura l’autobús uns 15 metres, 
en sentit Can Sant Joan, on hi ha el pas habilitat per als vianants, 
que reuneix totes les condicions necessàries. Com que es tracta 
d’una via molt ampla, hi ha habilitades illes peatonals per no haver 
de creuar la carretera d’una tirada i poder accedir a la passarel·la 
sobre les vies del tren, a través de la qual s’arriba a Can Sant Joan 
| M. Carmen Porro, presidenta de l’Àrea Interna (PSC)

el clicEnvia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Civisme
L’abocament d’escombraries a 
la via pública continua sent un 
dels problemes endèmics que 
afecten la ciutat. El comporta-
ment dels incívics que deixen 
bosses deixalles a papereres o 
als carrers contribueix a aug-
mentar la sensació que bru-
tícia. Amb l’objectiu de paliar 
aquesta problemàtica, la Poli-
cia Local ha iniciat una campa-
nya de vigilància per detectar 
les situacions d’incompliment 
de l’ordenança de convivència i 
actuar contra els infractors. De 
fet, en les darreres setmanes 
s’han cursat més de 10 denún-
cies per aquest motiu i, durant 
l’any passat, més d’una trente-
na. La via sancionadora sempre 
ha de ser l’últim pas però és 
obvi que, en determinades oca-
sions, no queda més remei que 
aplicar-la.
Complementant la tasca pre-
ventiva de la Policia de proximi-
tat hi haurà la figura dels agents 
cívics, un suport que ja s’ha fet 
servir amb anterioritat i que es 
recupera amb força aprofitant 
la contractació de 8 persones, 
2 a la Ribera pel projecte Tre-
ball als barris i 6 provinents dels 
plans d’ocupació que faran la 
seva funció al centre i Montcada 
Nova, Mas Rampinyo Mas Duran, 
Can Sant Joan i Can Cuiàs. 
La iniciativa és positiva encara 
que no arribarà a cobrir tots els 
barris ni la globalitat del territori. 
La ciutat compta amb força es-
pais naturals on els abocaments 
incontrolats són una constant. 
Els recursos tècnics, humans i 
materials –més papereres, més 
contenidors– són, sens dubte, 
necessaris però en igual mesura 
que la conscienciació ciutadana. 
Els carrers han de ser vistos com 
una extensió de la nostra llar i hem 
de vetllar perquè estiguin nets.

pivot ‘accidentat’

A prop de la plaça de l’Església hi ha 
aquest pivot malmès que segurament 
haurà rebut algun cop per part d’un ve-
hicle. Per evitar que algú prengui mal, 
seria convenient reparar-lo o retirar-lo.
D’altra banda, al carrer Clavell, a l’al-
çada del número 2, unes peces de la 
vorera estan enfonsades i han provocat 
més d’una caiguda. Evitem que n’hi 
hagi més. 

Y. L. Montcada
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Inici del Carnaval
Arribada del Rei Carnestoltes 
i la seva Cort i cercavila amb 
el grup Xip-Xap

3 DE MARç, 17.30h
ESTACIó DE TREn DE MAnRESA (C.BOgATEll)

23 DE FEBRER, 19h
SAlA InSTITUCIOnAl DE lA CASA DE lA VIlA

19 l dissabte
Excursió. Sisena etapa de la Ruta dels tres 
Monts entre Monistrol i Montserrat. Hora: 
8h. Lloc: Davant del col·legi La Salle Mont-
cada. Organitza: Centre Excursionista El 
Cim.

Competició. Duatló de Promoció Indoor de 
Montcada i Reixac. Hora: 10.30h. Organit-
za: Joventut Atlètica Montcada i l’IME.

20 l diumenge
Visita. A la Badalona romana. Hora: 11h. 
Lloc: Andana de l’estació de metro Pom-
peu Fabra (L2). Organitza: Fundació Cul-
tural Montcada.

Concert. De Francesc Teixidó Trio. Hora: 
19h. Lloc: Auditori Municipal. 

21 l dilluns
Taller. De Carnaval per a nens. Hora: 
17.30h. Lloc: Biblioteca de Can Sant 
Joan (també el 23).

22 l dimarts
Taller. De Carnaval per a nens. Hora: 
17.30h. Lloc: Biblioteca Elisenda de Mont-
cada (també el 24). 

Inauguració. De l’exposició de Sabrina 
Sampere ‘C’est le paradis’. Hora: 19.30h. 
Lloc: Auditori Municipal.

Presentació. Del llibre de les cinc primeres 
edicions del Premi de Narrativa Curta Ate-
neu Domingo Fins. Hora: 20h. Lloc: Abi 
(Colon, 5).

23 l dimecres
Presentació. Dels resultats de la campanya  
d’excavacions al jaciment ibèric Les Male-
ses i de la revista ‘Monte Catalano’. Hora: 
19h. Lloc: Sala Institucional de la Casa de 
la Vila. 

Xerrada. Sobre el 23-F a càrrec de Martí 
Marín (UAB), Josep M. Campos i Anto-
nio Cazorla. Hora: 19h. Lloc: Auditori. 
Organitza: ICV-EUiA.

25 l divendres
Hora del conte. ‘Contes estrambòtics’. 
Hora: 18h. Lloc: Biblioteca de Can Sant 
Joan (Turó, 45).

26 l dissabte
Excursió. Amb raquetes al Pic de la 
dona (Ripollès). Hora: 8h. Lloc: Col·legi 
La Salle. Organitza: El Cim (més infor-
mació 666 377 968).

Sortida. Descoberta dels nous carrils 
bici de Montcada. Hora: 15.50h. Lloc: 
Davant del pavelló Miquel Poblet. Orga-
nitza: Montcada en bici.

27 l diumenge
Teatre familiar. ‘El trapella Pere i el llop’, 
de la Cia. Dansa Cotton. Hora: 12h. 
Lloc: Kursaal. Preu: 4 euros.

Carnaval. La Cort del Rei Carnestoltes 
anuncia la seva arribada. Hora: 13h. 
Lloc: Kursaal.

1 l dimarts
Inici. De l’exposició ‘Les dones i els 
Nobels’. Lloc: Casa de la Vila.  

Vetllada poètico-musical. Coses que 
passen: Cara i creu de les presses. 
Hora: 20h. Lloc: Kursaal.

3 l dijous
Carnaval. Arribada del Rei Carnestoltes, 
cercavila i ball a la plaça de l’Església 
amb el grup Xip-Xap. Hora: 17.30h. 
Lloc: Estació de tren de la línia de Man-
resa (c.Bogatell).

Taller. De maquillatge de carnaval. Hora: 
17.30h. Lloc: CC Can Cuiàs. 

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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rivas, c. conca,10
duran, av. terra nostra, 37
j.recasens, av.catalunya, 65
guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
j.relat, c. major, 89
Pardo, c. masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
j.Vila, pg. Jaume i, 26

18 19 20

25 26 2722 23 2421

28

pardo Guix Guix

J.Vila pardo pardoJ.relat rivas DuranV.nieto 

DuranV.nieto J.relat rivasrecasens

2 43
J.Vila J.Vila

5 6

                               febrer/març

presentació de les noves 
descobertes a les maleses
Organitza: Museu Municipal

tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Concert

FRANCESC TEIXIDÓ TRIo
Concert de piano, flauta i violoncel
20 de febrer, 19h
Preu: 8 euros

Exposició 
de l’Associació
de puntaires 
 
Fins al 27 de febrer

Exposició

C’EST LA pARADIS
De Sabrina Sampere
22 de febrer, a les 19.30h

sala 
principal

TEATRE FAMILIAR
‘el trapella pere 
i el llop’
cia. de Dansa cotton
27 de febrer, 12h

ExPoSICIó
‘benestar amb les formes i els colors’
Fins al 13 de març 
sala sebastià Heredia

1



212a quinzena | Febrer 2010 Cultura

Cultura
laveu.cat/cultura
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pRIMER LLIBRE DE L’ABI
L’entitat recopila en un volum els millors 
contes del Premi Ateneu domingo Fins

TEIXIDÓ ToRNA A L’AUDIToRI
El pianista montcadenc interpretarà 
les seves últimes composicions

La Regidoria de Cultura de 
l’Ajuntament ha engegat una 
campanya per actualitzar la seva 
base de dades sobre els especta-
dors habituals dels espais escè-
nics municipals i, alhora, captar 
nou públic. Amb aquesta finalitat 
s’ha distribuït a l’Auditori Muni-
cipal i al Kursaal uns formularis 
específics adreçats als ciutadans 
que vulguin rebre a casa seva 
–via correu electrònic o tradicio-
nal– la informació sobre l’oferta 
d’espectacles. 

Enquesta. A més de les dades 
personals, la butlleta també fa 
preguntes a l’usuari sobre les 
seves preferències  a l’hora de 
consumir cultura (música, teatre, 
dansa) i si també està interessat 
a rebre informació sobre altres 
activitats que es fan als equipa-
ments culturals com exposicions 
i conferències. “La informació 
que recollim no només ens per-
metrà actualitzar i ampliar la 
nostra base de dades, sinó tam-

bé conèixer els gustos i les pre-
ferències del públic i tenir-los 
en compte a l’hora de progra-
mar”, ha explicat la regidora de 
Cultura, Amèlia Morral (CiU).  
Les persones que emplenin la 
butlleta rebran dues entrades per 
assistir a qualsevol de les pro-
postes que es programin durant 
aquest any.  També gaudiran de 
promocions com poder veure un 
espectacle gratuït anual i, en el-
cas del públic familiar, disposar 
de dues entrades al preu d’una. 
“Amb aquesta campanya vo-
lem cuidar el nostre públic ha-
bitual i alhora atraure especta-
dors que no ens coneixen tant”, 
ha explicat el responsable de la 
programació estable d’especta-

cles, Climent Sensada. Els espec-
tadors “fitxats” seran els primers 
a rebre la informació, abans que 
circuli pels canals de comunica-
ció habituals, tant de la progra-
mació que ja estigui definida com 
la prevista properament.

Suport digital. Actual ment la base 
de dades consta de 300 noms 
però està obsoleta ja que, en la 
majoria dels casos, no apareix el 
correu electrònic de la persona. 
Potenciar el suport digital com a 
substitut del paper –que es man-
tindrà per a les persones que ho 
demanin– és un dels canvis que 
es volen introduir progressiva-
ment en la relació entre progra-
madors i públic.

AUdItorI I kUrSAAL

Laura Grau | Redacció

Espectadors de l’Auditori Municipal emplenen les butlletes de sol·licitud d’informació
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Les persones que 
emplenin la butlleta 
rebran dues entrades 
per a un espectacle

Segons la memòria del 2010 de la 
Regidoria de Cultura, un total de 
14.800 persones van assistir als 
diferents actes que es van pro-
gramar als dos espais escènics 
del municipi, l’Auditori i el Kur-
saal –comptant els 5.000 alum-
nes de l’activitat escolar ‘Anem 
al teatre’. Pel que fa a la pro-
gramació estable d’espectacles, 
han passat per l’Auditori 2.200 
espectadors, amb una mitjana 

de 90 persones per actuació, i pel 
Kursaal 1.900, amb una mitjana  
de 100. Tenint  en compte que 
s’han representat menys funcions 
al Kursaal que a l’Auditori, la mi-
tjana d’espectadors és similar en 
ambdós equipaments. Els últims 
plens registrats van ser el concert 
de Las Migas al Kursaal,  el 29 de 
gener, i ‘El xarlatan’, de Teatre de 
Guerrilla, a l’Auditori, el 13 de fe-
brer (a la foto) | lg

> prop de 15.000 persones han passat 
per les sales municipals durant el 2010

Cultura posa en marxa una 
campanya per fidelitzar 
i augmentar espectadors
Els interessats rebran informació a casa seva i podran gaudir de promocions



22 2a quinzena | Febrer 2010Cultura

Da
ni

el
 X

iF
ra

‘C’est la paradis’ és el títol de 
l’exposició d’olis que l’artista Sa-
brina Sampere (Sabadell, 1975) 
inaugura el 22 de febrer a l’Au-
ditori (19.30h). La majoria de les 
obres són paisatges amb la pre-
sència dels arbres, especial ment 
de palmeres que, per a l’autora, 
són personatges: “Cadascu-
na d’elles té una personali-
tat pròpia que remet al tipus 
d’espais pels quals m’agrada 
passejar”. 

Butaques solitàries. Un altre ele-
ment present en la seva obra 
són les butaques. “Faig un pe-

tit homenatge a la meva àvia, 
que tenia dues butaques on 
no m’hi podia asseure si no hi 
posava un drap”, recorda Sam-
pere. Insertats en els paisatges, 
aquests objectes confereixen a 
les obres una atmosfera surrea-
lista. Llicenciada en Belles Artes, 
la pintora viu i treballa a Girona. 
Ha participat en una cinquante-
na d’exposicions col·lectives i 
una desena d’individuals a sa-
les de Barcelona, Sabadell, Sant 
Cugat, Terrassa, Begur i Giro-
na. “Cada mostra és un pas 
important en el meu caminar 
i la de Montcada també ho 
serà”, ha afegit.

La pintora sabadellenca Sabrina Sampere, que resideix a Girona, pintant obres en el seu taller 

PINtUrA

Laura Grau | Redacció

CArNAVAL

La Cort del rei Carnestoltes obrirà 
el programa d’actes el 27 de febrer

El mestre de cerimònies i alguns 
representants de la Cort del Rei 
Carnestoltes visitaran el Kursaal  
el 27 de febrer (13h) per escalfar 
motors de cara a l’arribada del 
popular personatge, prevista el  
3 de març. Sa Majestat arriba-
rà en tren a l’estació de la línia 
de Manresa (17.30h) i farà una 
cercavila pel carrer Major amb 
el grup Xip-Xap fins a la plaça 
de l’Església on llegirà el pregó. 
També hi haurà ball, berenar i 
una guerra de confetti. 
Un any més, la Regidoria de 
Cultura ha convocat el concurs 
de sardines “carnavaleres” fe-
tes de paper, roba o materials 

reciclats, que es poden lliurar a 
l’Auditori fins al 3 de març. La 
principal novetat del programa, 
el concurs d’aparadors de carna-
val, ha tingut una bona resposta, 
amb un total de 16 establiments 
inscrits. La visita del jurat tindrà 
lloc l’1 de març.
Del 21 al 24 de febrer les biblio-
teques municipals –l’Elisenda i 
la de Can Sant Joan– organit-
zaran tallers infantils de Carna-
val per a nens i nenes de 6 a 12 
anys. El Centre Cívic Can Cuiàs 
acollirà el 3 de març (17.30h) un 
taller de maquillatge de fantasia 
i màscares i el dia 4, a la mateixa 
hora, un espectacle infantil amb 
el grup Sarau. El mestre de cerimònies, a la festa del 2010 
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Sabrina Sampere crea 
un món imaginari poblat 
de palmeres i butaques
L’artista sabadellenca presenta ‘C’est le paradis’ a l’auditori 
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Fins al 27 de febrer es pot visitar a la Casa de la Vila l’exposició de 
l’Associació de Puntaires de Montcada centre, inaugurada el dia 11. 
L’acte va omplir de gom a gom la sala i va comptar amb la presència 
de l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), i la regidora de Cultura, Amèlia 
Morral (CiU), les quals van elogiar els treballs exposats pel seu pre-
ciosisme i delicadesa. A més de les puntes de coixí, la mostra inclou 
altres tècniques artesanals com brodats, ganxet i vainiques | SA

> Les puntaires exposen a la Casa de la 
Vila peces festes amb agulla i fil

Laura Grau | Montcada

Setze comerços s’han inscrit al concurs per promoure el guarniment dels aparadors
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CoNCErt

Francesc Teixidó presenta les seves 
darreres composicions a l’Auditori
El músic montcadenc actuarà amb dos virtuosos de la flauta i el violoncel el 20 de febrer

El músic montcadenc Francesc 
Teixidó retorna a l’Auditori el 
20 de febrer (19h) per presentar 
les seves darreres composicions, 
acompanyat de  Gheorghe Mo-
tatu, al violoncel, i Lisa Gam-
bacciani, a la flauta travessera. 
El concert tindrà dues parts dife-

renciades. A la primera, el grup 
tocarà peces de Franz Joseph 
Haydn i Carl Maria von Weber 
per a trio de flauta, violoncel i 
pia no. A la segona, el públic 
podrà gaudir d’una mostra de 
la tasca creativa del composi-
tor local en la vessant de mú-
sica instrumental i de cambra, 

amb obres per a piano sol, per 
a duet i per a trio. Teixidó viu 
un moment dolç de la seva car-
rera, amb diversos premis i re-
coneixements. El 24 de gener la 
Cobla de l’Esmuc va tocar una 
peça seva, amb ell mateix al pia-
no, en un concert que va fer a 
l’Auditori de Barcelona.

Teixidó, el primer per la dreta, al final del concert en què va participar a l’Auditori de Barcelona el 24 de gener amb la Cobla de l’Esmuc

Laura Grau | Redacció
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tEAtrE dE LA SALLE

El nou espectacle del Grup de 
Teatre de La Salle ja té títol i 
protagonistes. ‘Somnis trencats’ 
compta amb vuit actors prin-
cipals que hauran d’interpre-
tar, cantar i ballar a l’escenari i 
quatre secundaris, que només 
tindran text. Després de tres 
sessions de càsting, el grup ha 
seleccionat per als papers pro-
tagonistes les montcadenques 
Andrea Vílchez, Mario na Grau, 
Joana García i Marta Rodríguez. 
També hi ha Marta Mayol, de 
Santa Perpètua, Paula Bastida, 
de Barcelona, Edgar Ramírez, 
de Sant Celoni i Erik Vaquer, de 
Fogars de la Selva.

Bone. Segons una de les respon-
sables del grup, Rosa Labrador, 
“les expectatives són bones 
després de veure el bon nivell 
que hi ha hagut en els càstings 
i les persones que hem triat”. 
Els joves que no han estat selec-
cionats, una quarantena, passa-

ran a formar part del cor de ball. 
El grup preveu començar els as-
sajos a mitjan de març quan ja 
tingui definits els temes musicals 
que sonaran en el muntatge i les 
lletres de les cançons que basti-
ran la història d’una jove hippie 
assassinada en un concert als 
anys setanta i les sorprenents re-
velacions que sortiran a la llum 
30 anys després.

Laura Grau | Montcada

Joana García és una de les seleccionades

El grup selecciona una 
dotzena d’actors per a 
l’obra ‘Somnis trencats’
La majoria són de Montcada, però també d’altres poblacions
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El Premi de Narrativa Curta 
Ateneu Domingo Fins arriba 
aquest any a la quinzena edició. 
Coincidint amb aquesta efemè-
ride, l’Abi ha editat un llibre que 
recopila les narracions  dels au-
tors guanyadors i finalistes de 
les cinc primeres edicions. La 
presentació del volum tindrà 
lloc el 22 de febrer al Cafè Co-
lon (20h) i anirà a càrrec d’un 
dels fundadors del certamen li-
terari, Josep Relat, que va presi-
dir l’entitat entre els anys 1997 
i 2002.

-Al 1996, l’Abi convocava per 
primera vegada el Premi. 
Quins records en conserva?

Em venen a la memòria moltes 
persones. En primer lloc, el meu 
pare, que es va comprometre a 
la primera edició. Rosalia Ra-
mon, ànima del primer sopar 
literari. David Calvano, fidel i 
lleial fins l’últim moment, quan 
ja no teníem entre nosaltres l’In-
dalet, sense el qual no existiria 
l’Abi. I n’hi ha molts més com 
Artur Oriol, Maribel Martínez, 
Cosme Oriol i Pere Mercader, 
membres de la junta que vaig 
tenir l’honor de presidir. Sense 
ells no hi hauria premi.
-Ha assolit el certamen els ob-
jectius que es va plantejar?
Sens dubte hem contribuït a 
promoure autors novells en 
llengua catalana, però m’agra-

daria que el premi prengués 
més volada. Els primers sopars 
literaris eren tot un esdeveni-
ment, amb personalitats relle-
vants com Juan Ramón Masoli-
ver, Avel·lí Artíst Gener, Ignasi 
Riera, Guiomar Amell i Paco 
Candel. Vam arribar a tenir 
fins a 80 participants, xifra que 
ara amb prou feines arriba a la 
trentena.
-Podem parlar de consolidació?
Crec que s’ha mantingut la fla-
ma, però encara falta dedicar-hi 
més esforços. Sóc conscient que 
els temps han canviat i que cada 
junta fa el que pot. Aprofito per 
agrair l’esforç de les persones 
que han pres part en el jurat en 
tots aquest anys. Josep Relat, al Cafè Colon de l’Abi, amb un exemplar del primer llibre recopilatori del concurs

15è PrEMI AtENEU doMINgo FINS

Josep Relat: “Es manté la flama, 
però cal dedicar-hi més esforços”
L’abi ha publicat el llibre que recopila les obres premiades en les cinc primeres edicions
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Laura Grau | Montcada

Desquiciada per la mort violen-
ta del seu home i la seva filla 
petita, Irene Ricart decideix tre-
ballar com a detectiu per trobar 
el culpable seguint la teoria dels 
sis graus de separació, segons 
la qual entre dues persones 
que no es coneixen es pot es-
tablir algun tipus de lligam en 
un màxim de sis moviments. 

Aquest és el punt de partida de 
la novel·la La detective miope que 
la seva autora, Rosa Ribas (El 
Prat de Llobregat, 1963), va 
pre sentar el 3 de febrer a la Bi-
blio  teca Elisenda davant d’una 
trentena de persones. Ribas va 
llegir els dos primers capítols 
de l’obra i va respondre algunes 
preguntes del públic. També va 
parlar d’En caída libre, l’última 

entrega de la sèrie policía ca que 
li ha donat més popularitat, 
protagonitzada per la comissà-
ria hispano-alemanya Cor nelia 
Weber-Tejedor. La seva afició a 
l’escriptura es remunta a l’edat 
escolar i té a veure amb un pro-
fessor de llengua: “Perquè no 
xerrés tant, em feia escriure 
les històries que explicava i 
des de llavors no he parat”.L’escriptora Rosa Ribas va llegir els dos primers capítols de la novel·la ‘La detective miope’

bIbLIotECA ELISENdA dE MoNtCAdA
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Rosa Ribas crea una detectiu miop
La quarta novel·la de gènere negre de l’autora explora la teoria dels sis graus de separació

Laura Grau | Pla d’en Coll
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el retro-visor
Laura grau

A les rues de carnaval cada vega-
da és més difícil veure gent dis-
fressada parodiant situacions de 
la realitat o personatges públics. 
Potser és el resultat de l’aplicació 
d’allò que s’anomena “política-
ment correcte”, però el cert és 
que la paròdia, part intrínseca 
del sentit del Carnaval, s’ha anat 
perdent en favor del glamour i la 
vistositat. Els primers carnavals 
de la democràcia actual van ser 
aprofitats per moltes persones 
per fer sàtira política i conjurar 
fantasmes del passat. 

Paròdia local. És el cas de la 
imat ge que il·lustra aquest article, 
de l’any 1984, cedida per una de 
les dues persones parodiades, 
l’aleshores regidora de Cultura, 
Elisa Riera, que va quedar im-
pactada en veure pel carrer un 
capgròs amb la seva fesomia al 

costat d’un altre amb les faccions  
de l’aleshores regidor d’Ensenya-
ment, Manel Borrell. “No tinc ni 
idea de qui eren aquelles perso-
nes disfressades de nosaltres, 
però em va sorprendre molt i 
em vaig fer un tip de riure”, ha 
explicat Riera. Fossin qui fossin 
els originals imitadors, està clar 
que estaven molt ben informats 
sobre el petit estira i arronsa que 

va existir entre els dos regidors 
comunistes a l’hora de repartir-se 
les regidories  de Cultura i d’Ense-
nyament. Encara faltava un any 
perquè l’Ajuntament organitzés 
la primera Rua tal com l’ente-
nem ara, tot i que no va ser fins 
al 1989 que s’hi van apuntar les 
primeres comparses. A Can Sant 
Joan la Rua es va començar a fer 
l’any 1979.

per Carnaval, també val parodiar

ar
Xi

u
 e

li
sa

 r
ie

r
a

Qui devia haver-hi dintre dels capgrossos que imitaven els regidors Borrell i Riera al 1984?

A la festa del 1984, dos ciutadans anònims es van disfressar de regidors de l’Ajuntament

Els primers carnavals 
de la democràcia 
van ser aprofitats per 
fer sàtira política

LItErAtUrA

El Museu fa balanç de les 
troballes fetes al jaciment 
en la darrera campanya
L’acte també servirà per presentar la revista ‘Monte Catano’ 

La Casa de la Vila acollirà el 23 
de febrer la presentació dels re-
sultats de la darrera campanya 
arqueològica feta el passat estiu 
al jaciment ibèric de Les Ma-
leses. L’acte comptarà amb les 
explicacions de les directores 
de les excavacions, Mercedes 
Durán i Gemma Hidalgo; la 
directora del Consorci del Parc 
Serralada de Marina, Cinta Pé-
rez, i el tinent d’alcalde de Sant 
Fost de Campsentelles, Antoni 
Pinyero, municipi que compar-
teix el poblat amb Montcada. 
L’acte també servirà per pre-
sentar la revista Monte Catano, la 
publicació periòdica del Museu 
Municipal que ja va per la seva 
onzena edició. 

Continguts. Els articles més 
rellevants de la revista fan re-
ferència al resultat de les in  ter   -
ven cions arqueològiques du    tes  
a terme al carrer Major arran 

del seu aixecament l’any 2009 
i als treballs de recuperació de 
la memòria històrica desen-
volupats pel Museu amb la 
col·laboració de tres veïns del 
municipi. En la secció oberta, 
destaca un article sobre la na-
tura com element iconogràfic 
en el mosaic romà a Hispània i 
una resenya documental sobre 
la figura de Pau Clarís.

Laura Grau | Redacció
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Dos voluntaris treballant al jaciment
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CASAL ESpoRTIU
Les activitats es faran al 
matí durant la setmana 
Blanca, del 7 a l’11 de març

FUTBoL SALA
L’Fs Mausa Montcada encara no ha 
perdut cap partit al 2011 al Grup 
Primer de la Primera B 

pàg. 30 pàg. 28  
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FUtboL

Sílvia Alquézar  | Redacció

L’EF Montcada 
encadena set 
triomfs seguits 
i ja és vuitena

L’equip femení de l’EF Mont-
cada segueix en ratxa, després 
d’haver sumat 14 dels 18 punts 
en joc a les últimes sis jorna-
des, on ha aconseguit quatre 
victòries i dos empats. Al da-
rrer partit disputat, el conjunt 
d’Antonio Moya va guanyar el 
Cerdanyola per 3-2 en un matx 
que, malgrat el resultat final, el 
Montcada va controlar des del 
principi i no va veure perillar el 
triomf. No obstant, el rival es 
va avançar en l’electrònic amb 
un gol de falta al minut 7. Al 
quart d’hora de joc, el Montca-
da va empatar amb un gol de 
Roni. Laura va fer el 2-1 abans 
del descans. Ja a la segona part, 
l’Escola va saber mantenir la 
diferència i ampliar-la, amb un 
nou gol de Jesi al minut 60. A 
les acaballes, el Cerdanyola va 
reduir l’avantatge montcadenc. 
A la jornada anterior, l’Escola 
va vèncer el Manresa per 1-4.

L’EF Montcada fa sis jornades que no perd
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La Salle masculí ha mostrat les 
seves cartes com un dels ferms 
candidats a jugar la fase d’ascens 
a Primera Nacional. Els homes 
de Dídac de la Torre han encade-
nat una ratxa extraordinària amb 
set victòries consecutives –no 
perden des del 12 de desembre– 
que l’han portat fins a la segona 
posició de la Lliga Catalana amb 
25 punts, empatats amb el Sant 
Quirze i a un de diferència del lí-
der, el Banyoles. Precisament, els 
montcadencs van aconseguir el 
darrer triomf a la pista dels valle-
sans el 13 de febrer, en un partit 
molt igualat amb predomini de 
les defenses i avantatges mínims. 
Gràcies a aquest triomf, La Sa-
lle ha donat el salt a una de les 
places que donen accés a la fase 
d’ascens. “Estem molt contents 
de la trajectòria de l’equip; 
l’objectiu era quedar entre els 
quatre primers, però ara aspi-
rem a tot”, ha dit el tècnic, qui 
ha lloat l’esforç de la plantilla. 

El futur. Cara les pròximes jor-
nades, un dels caps de setmana 
clau per començar a perfilar una 
classificació final és el del 19 i 20 
de febrer. El Montcada rebrà la 
visita del Granollers C, mentre 
que el Banyoles es desplaçarà a 
la pista del Sant Quirze. “Potser 
ens interessa més que guanyi el 
líder, perquè així podríem aga-

far un cert avantatge respecte 
el tercer”, opina de la Torre.
Davant l’excel·lent trajectòria de 
l’equip, la directiva s’ha plante-
jat la possibilitat de poder orga-
nitzar la fase d’ascens. El club 
ha avançat que encara és massa 
d’hora per prendre cap decisió, 
ja que tot dependrà de si l’equip 
arriba al play-off final i de quines 
són les despeses econòmiques 
que genera l’esdeveniment. La 
Salle ha disputat dues vegades 
una fase d’ascens a Primera, tot 
i que mai s’ha jugat a Montca-
da. “Estem en una dinàmica 
ascendent i creiem també que 
és molt positiu que el primer 
equip pugui comptar amb el 
sènior B i el juvenil, amb juga-
dors que poden ser un reforç 
important en qualsevol mo-
ment”, opina el president, Josep 
Maresma.  

Sílvia Alquézar | Redacció

HANdboL. LLIgA CAtALANA

La Salle ja es troba en zona d’ascens 
després de set victòries consecutives
Els homes de Dídac de la Torre han obtingut triomfs importants contra rivals directes que aspiren a pujar

La Salle ha fet un salt important cara a obtenir la classificació per a la fase d’ascens

  La Salle Iste femení es manté a la tercera posició de Primera Catalana
La Salle Iste femení es manté a la 
tercera posició del Grup B de la Pri-
mera Catalana, amb 18 punts, a 2 
del segon, el Cornellà, i a 8 del líder, 
l’OAR Gràcia de Sabadell. Les noies 
d’Esperanza Hoyos han sumat dues 
victòries importants a les últimes jor-
nades que l’han permès mantenir-se  
amb opcions cara a la recta final de 
la temporada. El Montcada va vèn-
cer el Sant Cugat per 13 a 27 en un 
partit en què les montcadenques no 

van tenir cap problema per superar 
el cuer. Una setmana abans, La Salle 
Iste va imposar-se al Molins de Rei al 
pavelló Miquel Poblet per 28 a 19. A 
les darreres setmanes, l’equip ha in-
tensifitat l’entrenament físic per po-
der millorar el rendiment als partits. 
“A Sant Cugat ja vam estar millor, 
vam robar moltes pilotes i la nos-
tra defensa va ser més agressiva”, 
explica la jugadora local Marta Casa-
juana | SA 
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Els verds es troben a la tretzena posició amb 26 punts, a un pas de la zona perillosa del descens compensat

Un mal partit del CD Montcada 
contra el Sants (1-3) ha posat fi a 
la ratxa positiva de resultats del 
conjunt d’Iván Rodríguez, que a 
les tres jornades anteriors va man-
tenir aconseguir la porteria a zero 
i sumar dues victòries i un empat. 
Els 7 punts guanyats davant de 
l’Olesa (0-1), l’Igualada (1-0) i el 
Blanes (0-0) va permetre l’equip 
respirar amb una mica més de 
tranquil·litat a la taula de Primera 
Catalana. Malgrat tot i donada la 
gran igualtat a la classificació, els 
locals es troben a la tretzena posi-
ció amb 26 punts, a un pas de la 
zona perillosa dels possibles des-

censos compensats. El Montcada 
es desplaça el dia 20 al camp del 
Tortosa, el quart per la cua amb 
23 punts. La plantilla és conscient 
que aquest matx serà molt impor-
tant per tornar a agafar oxigen i 
deixar enrera un rival directe en 
la lluita per la permanència a la 
categoria. El president, Modesto 
‘Tato’ Sanchís, ha lamentat la de-
rrota contra el Sants a l’estadi de la 
Ferreria perquè considera que “es 
pot perdre, però no d’aquesta 
manera perquè la imatge que es 
va oferir no va ser bona. Sempre 
ho han donat tot, però l’altre dia 
semblava que potser pequessin 
d’excés de confiança”.

FUtboL. PrIMErA CAtALANA

El mal partit contra el Sants trenca 
la ratxa de tres resultats positius 
Sílvia Alquézar  | Redacció

La UD Santa María s’ha refer-
mat al lideratge del Grup Dis-
setè de Tercera Territorial. Els 
homes de José Luis Sánchez su-
men 47 punts, a 7 de diferència 
del segon, el Chacarita, amb 
qui van empatar a zero a do-
micili en el darrer partit dispu-
tat. El conjunt de Terra Nostra 
confia poder mantenir aquest 
avantatge que, respecte al ter-
cer és d’11 punts. “Només pu-
gen els dos primers, per tant, 
cada vegada ho tenim més a 
prop”, ha dit el segon entrena-
dor, Marc ‘Pitu’ Rodríguez. 
A l’últim partit jugat a casa, el 
Santa María va golejar el Calaf 
de Gramenet, el cinquè clas-

sificat, per 4-1. D’altra banda, 
l’equip també va disputar el dia 
10 els 61 minuts que restaven 
del matx ajornat contra el Pare-
ra, a qui va vèncer per 0-3.

El Santa María consolida 
el seu lideratge al grup 17 

FUtboL. tErCErA tErrItorIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El Santa María és el primer amb 47 punts
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La UE Sant Joan ha iniciat una 
tímida recuperació al Grup Novè 
de Segona Territorial, on es troba 
al dotzè lloc amb 23 punts, enca-
ra molt a prop de la zona perillosa 
dels descensos compensats. A les 
dues últimes jornades, els locals 
han sumat: davant del Bellavista 
(2-1) i contra l’At. Vallès (1-1). La 
nota negativa del darrer partit a 
casa va ser la greu lesió del porter 
Javi Díaz, que es va trencar el taló 
d’Aquil·les i, després de ser inter-
vingut, estarà de baixa el que res-
ta de lliga. El club ha fitxat per 
substituir-lo el porter Guillermo 
Muné, de 20 anys i que havia ju-
gat al CD Montcada. 

El Sant Joan inicia una tímida 
recuperació cap a la salvació

FUtboL. SEgoNA tErrItorIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció

El Sant Joan s’ha reforçat a les últimes jornades amb fitxatges per aconseguir salvar-se

sa
n

ti
 r

o
m

er
o

Amistós contra un 
equip de Noruega

El CD Montcada va jugar el 8 de 
febrer contra l’equip norueg San-
derfjord, de Primera Divisió, un 
partit amistós disputat al Centre 
d’Alt Rendiment de Sant Cugat. 
Els montcadencs van perdre per 
3 gols a 6 davant un rival que 
lluita per mantenir la màxima 
categoria del seu país i que ha 
aprofitat el parèntesi de la seva 
lliga a causa de les baixes tem-
peratures per fer una pretempo-
rada a Catalunya. El Montcada 
va plantar cara a un bloc de qua-
litat i de gran potencial físic. “Va 
ser una experiència molt positi-
va”, va indicar l’entrenador verd, 
Iván Rodríguez, qui es va mos-
trar satisfet pel rendiment de la 
plantilla davant un rival superior 
a nivell tècnic i físic. De fet, el 
Montcada va arribar a empatar 
a 3, però als darrers minuts el 
Sanderfjord va imposar el seu 
joc per marcar tres tants més i 
sumar-se la victòria | SA

El Sants va tallar la ratxa positiva de resultats del CD Montcada amb una victòria per 1-3
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Se alquila. Local a la Carretera de Ripollet, 
58, bis, de 328 m2. Precio: 1.250 euros al 
mes. Espacio de oficinas (con aire acondicio-
nado) y de almacén. Tel. 932 788 485.
Se traspasa. Peluquería y estética en pleno 
funcionamiento con mobiliario completo en 
Montcada i Reixac. Telf. 935 758 279.
Se vende. Cuna de bebé con colchón de 
látex. También se vende bañera de bebé. 
Teléfono 626 16 28 78.
Pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta. 
Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. Preu: 
177.300 euros. Tel. 935 752 813.
Classes particulars. Llicenciat en Ciències 
Químiques dóna classes. Tel. 687 826 761. 
Se vende. Hormigonera eléctrica, en buen es-
tado, seminueva. Tel: 664 307 546. sr. Julián.
Se vende. Estufa de butano con botella incluí-
da. seminueva. Tel. 935 641 959.
Oferta laboral. senyora s’ofereix per tasques de 
planxadora. Interessats trucar al 619 391 166.
English exchange. Intercambio sin dinero. 
Practicamos el inglés hablado compartiendo 
algún talento o conocimiento artesanal, musi-
cal o culinario. Tel. 679 085 099.

anuncis gratuïts  
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Els locals es mantenen al tercer lloc del Grup Primer, encara a sis punts del primer

L’FS Mausa ha començat el 2011 
amb bon peu, ja que encara no 
coneix la derrota en el nou any. 
Els homes de Juan Antonio Jaro   
porten sis jornades consecuti-
ves sense perdre, una reacció a 
la mala ratxa de final del 2010 
que li ha permès mantenir-se viu 
en la lluita per les posicions que 
donen accés a Primera A. Els 
montcadencs es troben a la ter-
cera posició del Grup Primer de 
Primera B amb 32 punts, a dos 

de diferència del Rapid Santa 
Coloma, i a 6 del líder, l’Arenys 
de Munt. 

Més triomfs. Al darrer enfronta-
ment, els locals han sumat una 
nova victòria. El Mausa va vèn-
cer el Manlleu, en zona de des-
cens, per 7-1 en un partit que es 
va decidir a la segona part.  El 
conjunt d’Osona va sortir molt 
fort i va aconseguir inaugurar 
el marcador. Els locals ho van 
intentar però no van obtenir el 

premi al seu esforç fins a cinc mi-
nuts per a l’acabament del primer 
temps, gràcies a un gol de Migue-
lito. A la represa, el Montcada va 
començar molt concentrat i, als 
dos minuts de joc, Carlos, incor-
porat recentment que no havia 
pogut jugar a causa d’una lesió, 
va fer el 2-1. A partir d’aquí, la 
balança ja es va decantar defini-
tivament cap al Mausa, que va 
marcar cinc gols més: Mario (2), 
Miguelito (1), el juvenil Aleix (1) 
i Marc (1).  

Sílvia Alquézar  |  Redacció

FUtboL SALA. PrIMErA b

El Mausa encadena sis jornades 
consecutives sense cap derrota

El tècnic, Boris Balibrea, demana més regularitat a la plantilla durant els partits

El Valentine segueix a les posi-
cions de la part alta de la tau-
la al Grup Segon de la Copa 
Catalunya, amb 11 victòries i 8 
derrotes. El Montcada va acon-
seguir al pavelló Miquel Poblet 
un triomf davant del Palamós, 
el penúltim, per 86 a 69. Els dos 
equips van començar el partit 
fluixos, però el Montcada es va 
posar les piles aviat i va agafar 
un avantatge de 8 punts gràcies 
a bones transicions i una bona 
defensa. Aquesta dinàmica es 
va mantenir durant tot el matx, 
arribant els montcadencs a dis-
posar d’una diferència al seu fa-

vor de fins a 15 punts. Malgrat 
tot, el Palamós va reaccionar i 
es va posar fins a 4 punts dels 
locals, però el Valentine va sa-
ber jugar els darrers minuts per 
adjudicar-se un nou triomf a la 
lliga. “Es va jugar bé, tot i que 
m’agradaria que l’equip fos 
més constant durant els par-
tits, sense alts i baixos”, va indi-
car l’entrenador, Boris Balibrea. 
En aquesta jornada va debutar 
el darrer fitxatge, l’escolta Arnau 
Salinas, que va fer un bon partit 
i va aconseguir un triple.
Però, una setmana abans, 
els  errors en defensa i la falta 
d’encert en l’atac van ser factors 

determinants per decidir el re-
sultat del partit del Valentine 
contra el Sant Josep de Girona,  
que va derrotar els montcadencs 
per 80-59. Segons el capità, Raul 
Ortega, durant els primers dos 
quarts el marcador va ser igua-
lat però, a partir del tercer quart, 
el Sant Josep va començar a 
avançar-se perillosament fins 
arribar als 20 punts de diferèn-
cia. “Ens costava en atac i no 
vam aprofitar els rebots”, va 
dir Ortega. El tècnic també va 
reconèixer la superioritat del 
Sant Josep i la poca concentració 
del seu equip: “En cap moment 
va tenir opció de guanyar”.

Sílvia Alquézar  |  Redacció

bÀSQUEt. CoPA CAtALUNYA

El Valentine segueix en els llocs 
ben posicionats amb 11 triomfs  
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El Mausa no afluixa en el seu objectiu de retallar diferències amb els primers classificats
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El Valentine es troba a la part alta de la classificació amb 11 victòries a la Copa Catalunya

La ciclista de BTT Anna Villar 
està ultimant la seva prepara-
ció cara la nova temporada, 
que començarà a final de fe-
brer. L’objectiu de la corredo-
ra de Can Sant Joan és acon-
seguir una plaça per als Jocs 
Olímpics que es disputaran a 
Londres l’any vinent. L’equip 
espanyol prioritzarà enguany 
la participació a més curses in-
ternacionals per tal d’obtenir la 
puntuació necessària per ser un 
dels 14 països que accediran a 

la cita olímpica del 2012. “Si 
quedem entre els set primers 
del rànquing mundial, tin-
drem dret a participar dues 
ciclistes. Ho intentarem, però 
serà molt complicat”, ha indi-
cat Villar, qui es mostra espe-
rançada del fet que Espanya 
pugui assolir la classificació. 
A nivell personal, la corredora 
montcadenca també creu que 
té possibilitats de ser-hi l’any 
vinent a la capital del Regne 
Unit. El debut de Villar a la 
temporada actual serà a Anda-

lusia, en una cursa d’àmbit in-
ternacional que s’organitza per 
primera vegada. 

Anna Villar lluitarà enguany per  
una plaça per als Jocs olímpics

CICLISME. btt

Sílvia Alquézar  | Redacció

> El Multiòpticas Isis, eliminat de la Copa
El Multiòpticas Isis A ha quedat eliminat als quarts de final de la Copa 
Catalana, en perdre contra el CK Badalona per 12-15. Els montcadencs, 
tercers a la Lliga Nacional, no van poder vèncer el cuer de la competi-
ció, que va fer valer la seva experiència davant l’equip de Dani Vidaña. 
El matx va ser molt igualat, tot i que els badalonins van anar sempre per 
davant en el marcador. L’eliminatòria es va disputar a la pista coberta 
municipal el 6 de febrer. A la foto, una imatge del partit  | SA
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La ciclista montcadenca Anna Villar
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Sílvia Alquézar | Redacció

ESCACS. CAMPIoNAt CAtALÀ

La UE Montcada no ha 
començat amb bon peu al 
Campionat de Catalunya 
per equips. Després de tres 
rondes, els montcadencs 
encara no coneixen la vic-
tòria a la Divisió d’Honor. 
Als dos últims enfronta-
ments, els locals van perdre 
a casa contra el Lleida per 
3’5 a 6’5 i, en el seu des-
plaçament a Sant Andreu, 
van caure per 5’5 a 4’5. 

L’únic mig punt que han 
sumat va ser a la primera 
jornada, quan van empa-
tar a 5 a domicili davant 
l’Uga, el segon classificat 
del torneig. Al pròxim par-
tit, la UE Montcada jugarà 
a casa contra l’Ateneu Co-
lon, el darrer classificat amb 
cap punt. “Necessitem el 
triomf per poder respirar 
amb més tranquil·litat”, 
ha dit, el jugador montca-
denc Marc Narciso.

Els locals han sumat dues derrotes i unes taules  

La UE Montcada encara 
no coneix la victòria> Reconeixement al Cp Can Sant Joan

L’Ajuntament i l’Institut Municipal d’Esports i Lleure van orga-
nitzar el dia 15 un acte de reconeixement a l’equip masculí 
del Club Petanca Can Sant Joan, després d’haver aconseguit 
l’ascens a la Quarta Divisió. L’homenatge va tenir lloc a la 
Casa de la Vila i va comptar amb la presència de l’alcaldessa,  
M. Elena Pérez (PSC) i el regidor d’Esports, Juan Parra (PSC). 
A la foto, el president del club, Juan Roa, mostra el diploma 
que li van lliurar les autoritats municipals | PA  

> El Mausa B s’imposa al Masnou (2-7)
L’equip sènior B masculí de l’FS Mausa no va tenir cap pro-
blema per desfer-se del Manou per 2 a 7, en el darrer partit 
disputat al Grup Tercer de Segona Divisió, amb 30 punts. Els 
locals es troben a dos punts del segon classificat | SA
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> L’EF Montcada perd amb la Floresta  
L’equip sènior de futbol sala de 
l’EF Montcada va caure derrotat 
per la mínima contra la Floresta 
per 0-1. Els montcadencs es tro-
ben a la vuitena posició del Grup 
Quart de Segona Divisió, amb 
18 punts, empatats amb el Can 
Calet. Al proper matx, l’EF jugarà 
contra el Safa | SA

> El Can Cuiàs ensopega a casa
L’AE Can Cuiàs va perdre contra el Castellar, el quart per la 
cua al Grup Quart de Primera Divisió de futbol sala, per 2 a 4. 
Una setmana abans, els homes de Matías Ruiz van guanyar 
a la pista del CN Caldes B, el cuer, per 2-3. Els montcadencs 
es troben a la cinquena posició amb 25 punts. A la propera 
jornada, el Can Cuiàs es desplaçarà a la pista del San Lorenzo. 
A la foto, una imatge del partit contra el Castellar  | SA   
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bÀSQUEt

L’AE Elvira Cuyàs-La Salle 
es manté al capdavant de la 
classificació al grup Tercer 
del Campionat de Catalu-
nya sènior, amb 16 triomfs 
i una derrota. Els locals van 
superar el Sant Vicenç per 
58 a 59 i també van vèncer 

el Can Parellada de Terrassa 
per 48  a 68. D’altra banda, 
l’Elvira B és penúltim del 
Grup Primer de la mateixa 
competició amb 2 victòries 
i 14 ensopegades. Al darrer 
matx, va perdre amb el Sant 
Vicenç per 50-70.

L’Elvira A es manté fort 
al capdavant de la taula

L’equip sènior femení del 
CEB Can Sant Joan va 
perdre contra el Montme-
ló per 59 a 48 i davant del 
Parets a casa per 34 a 54. 
El conjunt és al desè lloc 
amb un total de 5 triomfs 
i 13 derrotes | SA

bÀSQUEt

El CEB femení 
torna a caure

L’equip sènior B de La Salle 
es troba a la quarta posició 
del Grup Tercer de Terce-
ra Catalana amb 17 punts. 
Els locals van vèncer el 
Pau Casals de Sabadell per 
23 a 15 al primer partit de 
la segona volta | SA

HANdboL

La Salle B, 
al quart lloc
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El Casal Esportiu amb 
motiu de la Setmana blan-
ca  es farà en horari de 
matí (de 9 a 13h) amb la 
participació d’una trentena 
d’infants, que es repartiran 
en tres grups d’edats: petits 
–P3, P4 i P5–, mitjans –de 
primer a quart de Primà-
ria– i grans, que inclou els 
inscrits de cinquè i sisè. A 
causa de la baixa partici-
pació, els nens i nenes que 
es queden a dinar es tralla-
daran a l’escola Reixac per 
incorporar-se al casal que 
s’organitza des de l’Àrea 
Social.  

Programació. L’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure 
(IME), que organitza el 
projecte, ha previst una 
excursió fins a l’hora de 
dinar en el primer dia del 
Casal. Durant la resta de 
jornades, els inscrits prac-
ticaran diverses disciplines 
esportives com el futbol 
sala, el bàsquet i l’handbol, 

a més de fer una iniciació 
al karate i aprendre algu-
nes nocions de hip-hop. 
Els més petits faran mul-
tiesport, coordinació i psi-
comotricitat. Una activi-
tat comuna per a totes les 
edats serà la natació, tot i 
que els alumnes de cinquè 
i sisè faran aquagim. Les 

sessions es duran a terme 
a les piscines de Montcada 
Aqua, al Pla d’en Coll.
Aquest casal només es farà 
durant aquest curs ja que 
el nou govern de la Gene-
ralitat ja ha anunciat que 
l’any vinent no hi haurà 
Setmana blanca, una pro-
posta que va rebre el re-

buig majoritari dels pares 
i les mares perquè tenien 
problemes per conciliar 
la vida familiar i laboral. 
Malgrat les crítiques, la 
inscripció no ha estat l’es-
perada i, segons fonts de 
l’IME, la conjuntura eco-
nòmica ha frenat la matrí-
cula, que puja a 40 euros.   

SEtMANA bLANCA

El Casal Esportiu de la Setmana blanca comptarà amb l’assistència d’una trentena d’infants de 3 a 12 anys

Sílvia Alquézar | Redacció

L’iME ha decidit portar endavant la proposta dividint els infants en tres grups de diferents edats

El Casal Esportiu es farà al matí 
amb una trentena de participants

El karateca del Shi-kan Eric 
Puig s’ha proclamat campió 
de Catalunya en la catego-
ria juvenil a la modalitat de 
combat. D’altra banda, la ju-
venil Cristina Sánchez, tam-
bé del Shi-kan, va aconseguir 
la tercera posició en combat. 

El torneig es va disputar al 
pavelló Miquel Poblet el dia 
5. Ambdós participaran als 
entrenaments de la selecció 
catalana per veure si són es-
collits per competir els dies 
16 i 17 d’abril al Campionat 
d’Espanya, que es farà a 
Santander. 

El juvenil Eric puig 
guanya el guardó d’or

kArAtE. CAMPIoNAt CAtALÀ

Sílvia Alquézar | Redacció

sa
n

ti
 r

o
m

er
o

Cristina Sánchez i Eric Puig amb els trofeus guanyats al Campionat català

Més de 170 infants de 
l’escola El Viver participen 
a les activitats físiques que 
l’AMPA del centre organitza 
en horari extraescolar. Els 
més petits, de P3 a P5, fan 
iniciació a l’esport i psicomo-
tricitat. Els alumnes de pri-
mer i segon formen part del 
programa multiesport que 
promou l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME) i 
el Consell de l’Esport Esco-
lar de Montcada (CDEM), 
que durant aquest trimestre 
estan fent handbol. A la lliga 
local del CDEM, El Viver té 
inscrits dos conjunts alevins 
–un masculí i un femení– de 
bàsquet i un benjamí i un 
aleví masculí de futbol sala. 

Pel que fa als dos conjunts 
benjamins, que són mixtes, 
no competeixen a la lliga 
local perquè no hi ha hagut 
suficients equips inscrits. 
“Anem a trobades cada 

quinze dies amb l’objectiu 
que els nens i les nenes pu-
guin jugar partits i, alhora, 
facin nous amics”, explica 
la coordinadora de les activi-
tats extraescolars d’El Viver, 

Maribel Castillo. A l’escola, 
també es practica dansa 
–amb 43 nenes repartides 
en tres grups–, karate i sevi-
llanes, amb 26 participants 
amb edats de 3 a 8 anys.

ESPort ESCoLAr

Sílvia Alquézar | Redacció

L’aMPa oferta els esports més tradicionals, a més d’altres propostes com la dansa i el karate

El Viver ofereix un ampli ventall 
de propostes per a totes les edats

Alguns nens de l’escola El Viver fent bàsquet en un dels entrenaments al gimnàs del centre ubicat a Can Sant Joan
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L’Escola de Natació de 
Montcada ha aconseguit 
uns bons resultats a la se-
gona jornada del Campio-
nat Comarcal, disputada a 
Barberà el 5 de febrer. Cal 
destacar la primera posició 
del benjamí Marc Grau 
en 25 metres esquena, del 
benjamí Álvaro Castro 
en 25 metres braça i de la 

cadet Mireia Prats en 100 
metres braça. A les proves 
per relleus 4x25, la millor 
classificació local va ser per 
a l’equip benjamí a la cur-
sa d’estils, que va acabar el 
primer amb un temps d’un 
minut, 24 segons i 39 cen-
tèsimes. La tercera jornada 
del torneig comarcal es dis-
putarà el 26 de febrer a la 
piscina de Cerdanyola. 

Bons resultats locals 
a la segona jornada 

NAtACIó. CAMPIoNAt CoMArCAL

Sílvia Alquézar | Redacció

La Joventut Atlètica Mont-
cada (JAM), en col·laboració 
amb l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME), 
organitzarà el 19 de febrer 
una duatló de promoció a 
la zona d’entrenament de 
la Ferreria. La iniciativa, 
que s’adreça a infants de 

6 a 12 anys, pretén donar 
a conèixer la instal·lació i, 
alhora, l’escola d’atletisme 
del club. Els participants 
hauran de superar una pro-
va a peu i una altra amb bi-
cicleta, que hauran de por-
tar els inscrits juntament 
amb el casc | SA

La JAM organitza una 
duatló per a escolars

AtLEtISME

L’EN Montcada està fent un bon paper al Campionat Comarcal d’aquest any
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L’equip mini masculí A 
del Valentine està treba-
llant dur per seguir apre-
nent, el principal objectiu 
d’aquesta temporada per 
a aquests nois dirigits per 
Víctor Martínez i Àlex Na-
varro. El conjunt local, for-
mat per infants d’11 anys, 
està jugant la fase regular 
al Grup Setè del Nivell 
C-1. Després de quatre jor-
nades, el Valentine mini A 
es troba a la sisena posició 
amb dues victòries i dues 
derrotes. L’última va ser 
contra els Lluïsos de Grà-
cia A a la pista coberta mu-
nicipal per 48 a 81. Una 
setmana abans, els locals 
van superar l’AESE B a 

domicili per 59 a 63. “Són 
una mica entremaliats, 
però estem contents”, ha 
dit Navarro.

El mini A aprèn ràpid 
al Nivell C1 grup Setè  

bÀSQUEt. VALENtINE

Sílvia Alquézar | Redacció

L’equip benjamí de l’FS 
Mausa segueix millorant a 
la Divisió d’Honor. El con-
junt local està fent un bon 
paper a la màxima catego-
ria, on es troba a la zona 
tranquil·la de la taula. Els 
montcadencs són a la sete-
na posició amb 29 punts, 
a un de diferència del sisè, 
el Marfil Santa Coloma. El 
benjamí és el tercer equip 

més golejador de la catego-
ria, amb 99 gols. A les dues 
últimes jornades, el Mausa 
ha guanyat per golejades 
al pavelló Miquel Poblet. 
El conjunt local va superar 
l’Esparraguera per 9 a 3 i 
La Unión de Santa Colo-
ma per 10 a 3. L’objectiu 
inicial de la temporada 
era conjuntar la plantilla i 
mantenir-se a la màxima 
categoria benjamí. 

El benjamí es manté 
a la zona tranquil·la

FUtboL SALA. FS MAUSA

Sílvia Alquézar | Redacció
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El benjamí del Mausa ha guanyat de golejada els dos últims partits de lliga  

Els patufets progressen molt 
en els aprenentatges bàsics

L’equip dels patufets de 
l’EF Montcada està seguint 
una evolució molt positiva 
en els aprenentatges dels 
coneixements bàsics del 
futbol, com el control de la 
pilota i la col·locació en el 
terreny de joc. El conjunt 
està format per 13 nens 
d’entre 5 i 6 anys que en-
trenen dos dies a la setma-
na. “Sembla mentida tot 
el que han après en poc 
temps”, remarca el tècnic, 
José Alcaide, qui afegeix 
que ha de tenir molta pa-
ciència  perquè “sobretot 
els dijous venen molt re-
volucionats, suposo per-
què ja estan cansats de 
tota la setmana”.

Juvenil. L’equip de Ma-
nuel Jiménez segueix líder 
del Grup 25 de Segona 
Divisió amb 40 punts, a 

3 de diferència dels seu 
perseguidor immediat. A 
la darrera jornada, corres-
ponent al primer partit de 
la segona volta, el conjunt 
montcadenc va vèncer el 
Lliçà d’Avall per 4-1. A la 
primera meitat, el Mont-
cada va jugar a un ritme 
més lent de l’habitual i, tot 

i controlar la pilota, no va 
poder sentenciar, arribant 
al descans amb un 1-0. Ja 
a la represa, l’Escola va re-
accionar a l’apatia amb tres 
gols més gràcies a una mi-
llora del joc col·lectiu fruit 
d’una pressió intensa sobre 
el rival i del fet de tenir la 
possessió de la pilota.

Sílvia Alquézar | Redacció

FUtboL. EF MoNtCAdA

El juvenil manté el lideratge del Grup 25 de Segona Divisió amb 40 punts 

L’equip cadet masculí de 
l’AE Elvira-La Salle es 
troba a la tercera posició 
a la fase regular Nivell 
C-1 del Grup Quart, amb 
3 victòries i dues derro-
tes. Els montcadencs van 
perdre  a casa contra el 
Minguella per 54 a 70 tot 
i que, una setmana abans, 
van guanyar a la pista del 
Gramenet per 54 a 67. En 
el pròxim partit, el con-
junt local es desplaçarà a 
Arenys per jugar contra el 
cuer, que només ha sumat 
un triomf a la competició. 
El club de Mas Rampinyo 
s’ha mostrat satisfet amb 
el rendiment de la plan-
tilla, que està seguint un 
bon aprenentatge  | SA

bÀSQUEt

L’Elvira cadet 
es troba al 
tercer lloc
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L’equip juvenil del CD 
Montcada no falla en la 
seva persecució particular 
sobre el Parets, el primer 
classificat del Grup Setè de 
Primera Divisió. Els mont-
cadencs, dirigits per Íñigo 
Irisarri, es troben a la sego-
na posició amb 40 punts, 
a 4 de diferència respecte 
el líder. A les dues últimes 
jornades, els verds han su-

mat dues noves victòries a 
la lliga. El conjunt juvenil 
es va imposar a l’estadi de 
la Ferreria al Barberà An-
dalucía, el vuitè amb 26 
punts, per 4-0 i davant del 
Castellar, el sisè classificat 
amb 34 punts, per 1-2. A 
la pròxima jornada, el CD 
Montcada rebrà la visita 
del Sant Celoni, que es tro-
ba a la desena posició amb 
22 punts.

El juvenil no falla en 
l’objectiu de ser líder

FUtboL jUVENIL. Cd MoNtCAdA

Sílvia Alquézar | Redacció

El CD Montcada espera no fallar per retallar diferències amb el primer

L’equip cadet femení de 
La Salle ha acabat en 
l’antepenúltima posició al 
Grup C de Primera Cata-
lana, amb 11 punts, a tan 
sols un del quart per la cua, 
el Riudellots, i a dos de di-
ferència respecte el següent 
classificat, el Vilamajor. A 
la darrera jornada, el con-
junt local va perdre contra 
La Roca, el campió, per 32 

a 14, en un partit en què 
La Salle va sortir a la pis-
ta molt fluix, arribant-se al 
descans amb un 20-3 en el 
marcador.
D’altra banda, el cadet fe-
mení ja coneix els seus ri-
vals a la Copa Federació, 
que començarà a partir del 
dia 20. El Montcada s’haurà 
d’enfrontar a l’Agramunt, 
el Sant Joan Despí, el Bal-
sareny i el Martorell.

El cadet femení acaba 
antepenúltim al grup C 

HANdboL. CH LA SALLE

Sílvia Alquézar | Redacció

Les noies del cadet femení jugaran a partir d’ara la Copa Catalana 

>  El sots-25 de Can 
Sant Joan és onzè
El sots-25 del CEB Can Sant Joan es 
troba a l’onzè lloc al Grup Segon al 
Campionat de Catalunya sènior B. Els 
locals van perdre el darrer partit de lliga 
contra el Santfeliuenc per 56-78 | SA

Els patufets van superar l’Andalucía per 3-1 al camp de Can Sant Joan
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El mini A va perdre contra el Gràcia 
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Pili Cañero
Forjadora d’esportistes i artistes. Al 1995, quan Pili Cañero (Sabadell, 1973) treballava en 
una escola de Les Fonts (Terrassa), va aterrar a Montcada per fer una suplència de només uns 
mesos. D’això ja fa gairebé 16 anys, el mateix temps que aquesta entrenadora, actual directora del 
club gimnàstic La Unió, porta formant en aquesta disciplina –tan enlluernadora com sacrificada– els 
centenars de nenes que han passat per l’entitat de Mas Rampinyo. Els seus primers contactes amb 
la rítmica van arribar als 11 anys. Era massa gran per convertir-se en una esportista d’elit, però no 
per començar a forjar-se una carrera com a entrenadora. “la meva filla, que té sis anys, també fa 
gimnàstica rítmica”, explica Cañero qui, com si no tingués prou amb els entrenaments i les competi-
cions, també és jutgessa de rítmica durant els caps de setmana. El seu desig és que La Unió esdevin-
gui un referent d’escola d’aquesta disciplina i aconseguir un major reconeixement d’aquest esport.  

“Espero que La Unió es 
consolidi com a escola”

Quantes nenes hauran passat per 
les seves mans?
La veritat és que no les he comptat 
mai, però centenars i centenars. La 
majoria són de Montcada però el club 
és conegut fora i també hi venen de 
Ripollet, Cerdanyola o de Santa Per-
pètua. Tot i això, tinc la sensació que 
a barris com Can Cuiàs la gent encara 
no sap que existim; si no fos així, crec 
que tindríem més alumnes.
I hi ha lloc per a totes?
L’oportunitat de fer gimnàstica li 
donem a tothom, però no totes fan 
carrera. Quan veig que alguna des-
taca, la preparem per a la competició 
a la nostra entitat o les derivem a clubs 
com el Sabadell o el Cerdanyola.
Com es presenta la temporada?
La primera comarcal se celebrarà el 
12 de març al pavelló Miquel Po-
blet. Enguany tenim una vintena de 
gimnastes en iniciació i una dese-
na en les categories de Promoció, 
on ja fan aparells. I a més, tinc 80 

nenes que no competeixen. Aques-
ta temporada hem decidit no estar 
presents a la Copa Catalunya.
Vostè ara ha baixat una mica el 
ritme, perquè?
Quan va néixer la meva filla, al 2004,  
vaig decidir no fer-me càrrec direc-
tament de les nenes de competició, 
entreno les de la base i decideixo 
quina pot passar a competir. També 
m’ocupo del grup de gimnàstica de 
mares. De tota manera, els nervis de 
les competicions no me’ls trauré mai!
Per què sempre hi ha tant d’estrès 
quan comença una competició? 
Perquè la rítmica és un esport en el 
que és pateix molt, qualsevol errada 
et pot comportar una desqualifica-
ció o una reducció de la puntuació, 
es busca la perfecció.
llavors entendrà la fama de dures 
que envolta les entrenadores...
La normativa i el funcionament 
d’aquest esport l’han creat les 
russes, que són molt estrictes i és 

d’aquí d’on crec que ens prové 
la fama. Jo no estic d’acord amb 
aquesta actitud dura i rígida, si una 
gimnasta no respecta les normes se 
li ha de retreure el comportament, 
però quan es tracta d’una errada en 
una competició no deixo de pensar 
que es tracta d’un esport i punt, no 
s’acaba el món.

la rítmica és molt sacrificada, què 
pot motivar, doncs, a practicar-la?
És un esport molt complet perquè 
es treballa l’equilibri, la flexibilitat, la 
coordinació i la potència, però pre-
cisament això el fa tan complicat, 
perquè s’ha de combinar tot aquest 

aspecte físic amb el ritme de la mú-
sica que hàgim triat en una peça, la 
gràcia... En definitiva, es tracta de 
ser esportista i artista alhora.
I si parlem de sacrificis...
Són hores i hores d’entrenament a 
costa de renunciar, per exemple, a 
estar amb les amigues o a una festa 
d’aniversari perquè tot el calendari 
de competicions està molt atapeït 
de cites durant els caps de setma-
na... És sacrifici de les nenes i dels 
seus pares, no només per haver 
d’acompanyar-les sinó pel cost que 
suposa tenir una filla en competició. 
Un mallot per competir té un preu 
de 100 euros en amunt. La veritat 
és que les famílies són fonamentals 
perquè el club tiri endavant.
les nenes que no són triades per 
competir es frustren?
La veritat és que no, tot és un pro-
cés molt natural i elles mateixes se 
n’adonen de qui podrà fer carrera 
en la competició i de qui no, fins i 

tot es proposen les unes a les altres. 
Les entrenadores també fem molta 
pedagogia en aquest sentit i, a ban-
da d’això, els que tenen l’última pa-
raula són els pares.
Vostè desmenteix que les noies no 
fan tant esport com els nois.
Totalment, però hi ha disciplines, 
com la rítmica, que no són gens re-
conegudes malgrat la quantitat de 
nenes que la practiquen. Tot són 
traves a l’hora de buscar patrocina-
dors o simplement trobar un lloc on 
fer una competició, sempre tenen 
prioritat altres esports. 
Què espera del club?
M’agradaria que La Unió es consoli-
dés com a escola de gimnàstica rít-
mica, com ho són ara els clubs de  
Sabadell, Sant Feliu o Cerdanyola, 
on han anat alumnes que han passat 
per aquí per continuar la seva carre-
ra. De tota manera, ara mateix estem 
en un bon moment, tenim moltes 
nenes i l’entitat funciona.

“Tenim fama de dures 
per la rigidesa de les 
tècniques russes, però 
no hi estic d’acord amb 
aquest comportament”

entrenadora de gimnàstica rítmica

a títol personal
SILVIA DÍAZ
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